
آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده 
به میدان شهدا نبش خیابان دانش ساختمان 

بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی خبر داد

تجهیز شناورهای 
نیروی دریایی سپاه 

به موشک هایی با برد 
۲هزار کیلومتر

2

روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

سه شنبه 23 خرداد 1402   24 ذی القعده 1444  
  سال بیست و دوم     شماره 4183

8 صفحه    5000 تومان

با  اجرای جلسات تبیینی 

بندرخمیر پیشرو در اجرای طرح 
مردمی کاشت یک میلیارد درخت

4

استاندار هرمزگان خبر داد
صدور 29 فقره سند مالکیت 

حدنگاری شده قشم پس از 30 سال

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 
فروش ۷۴۴ میلیاردی 

در مزایده 93 ردیف کالای موجود
 در انبار های اموال تملیکی

6

2

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان: 

هرمزگان طی سه ماهه اول 
امسال یک میلیون نهال 

2تولید کرد

تخلیه ۶۶ هزار تنُ شکر 
در بندر شهید رجایی 

خودرو و مسکن 
کالاهای سرمایه ای 

نمی شوند، اگر... 
2

صفحه 1 و 8 را بخوانید

  گروه گزارش// مصطفی مهران پور معاون فنی اداره 
کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان هرمزگان به 
همراه حسن کشت گر رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری شهرستان بندرخمیر با سرهنگ حمید 
کمالی فرمانده سپاه شهرستان بندرخمیر به منظور 
تبیین طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت 

دیدار و گفتگو کردند. 
  به گــزارش خبرنگار دریا، معاون فنی اداره کل منابع 
طبیعــی و آبخیزداری هرمزگان در ایــن دیدار گفت: 
به دلیل چالش ها و مشــکلات زیســت محیطی که در 
سطح جهان وجود دارد توجه به منابع طبیعی و کاشت 
درخت به منظور افزایش سرانه فضای سبز جهانی در 
دستور کار کشورها قرار گرفته است. مصطفی مهران پور 
افزود: طی چند دهه گذشــته به دلیل تغییرات طبیعی و 
انسانی، تغییرات زیادی در طبیعت به وجود آمده است. 
مهران پور عنوان کرد: بیابانی شــدن و کاهش منابع آبی 
در همــه دنیا وجود دارد و مخاطرات منابع طبیعی حد 
و مرز نمی شناســد و تمامی جهان را تحت تاثیر خود 
قرار می دهد. وی بیان کرد: همه کشــورهای دنیا این 
موضوع را پذیرفتند که برای نجات زمین باید کارهای 
اساسی صورت گیرد. مهران پور اظهارداشت: در ایران 
نیز برنامه ریزی شده است که طی چهار سال یک میلیارد 

نهال در کشور کاشته شود. 
معاون فنی اداره کل منایع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان 
عنوان کرد: سالانه در کشــور 250میلیون اصله نهال 
کاشته می شود که در سال جاری سهمیه استان هرمزگان 
۶ میلیــون و 500 هــزار اصله نهال می باشــد. وی 
خاطرنشان کرد: از این تعداد نهال، سه میلیون اصله نهال 
حرا و ســه میلیون و پانصد هزار اصله انواع نهال های 

دیگر می باشد که در استان کشت خواهد شد.
   مهران پور گفت: رهبــر انقلاب به موضوع درخت و 
درختکاری اهمیت زیادی می دهد و در اســفند سال 
گذشته نیز با کاشت سه نهال این موضوع را نشان دادند 
که اگر هر ایرانی بتواند در سال سه اصله نهال بکارد به 
هدف گذاری یک میلیارد در طی چهار سال به راحتی 
دســت خواهیم یافت. وی بیان کرد: ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و بســیج به دلیل ارتباط گسترده که با 
مردم دارند می توانند حلقه متصل کننده منابع طبیعی و 

مردم باشــند تا بتوانیم این طرح را در بین مردم ترویج 
و نهادینه نماییم. این مسئول ادامه داد: در بحث درخت 
کاری و نهال کاری، سپاه و بسیج همیشه پای کار بوده اند 

و کارهای خوبی توسط این نهاد انجام شده است. 
  رئیــس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری بندرخمیر نیز 
در این دیدار گفت: در ســال جاری سهمیه شهرستان 
بندرخمیر کاشــت ۶50 هزار اصله نهال می باشد که 
۱50هزار اصلــه، نهال حرا و 500هــزار اصله، انواع 
نهال های دیگر می باشــد. حسن کشــت گر افزود: در 
شهرستان بندرخمیر سه نهالستان وجود دارد که می توانند 
بیش از یک میلیون اصله نهال در سال تولید نمایند و نیاز 

نهال شهرستان را برطرف کنند. 
  کشــت گر اظهارداشت: احیا و توسعه جنگل، زراعت 
چوب، توسعه پوشش گیاهی مناطق مرکزی و بیابانی 
و توسعه فضای سبز برنامه اجرایی طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت در کشور می باشد. وی گفت: مقابله 
با بیابان زایی و تثبیت ماســه های روان و جلوگیری 
از پدیده گرد و غبار، توســعه جنگل، فضای ســبز و 
بوستان های روستایی، توسعه زراعت چوب برای تامین 
بخشی از نیازهای چوبی کشور و بازسازی عرصه های 
تخریب شده با همکاری صنایع و معادن خیرین و سایر 
دستگاه های مرتبط از جمله اهداف این طرح می باشد. 
  در ادامه فرمانده سپاه بندرخمیرعنوان کرد: مجموعه منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان بندرخمیر طی یک سال 
اخیر توانسته است فعالیت های بسیار خوب، جهادی و 
انقلابی در سطح شهرستان اجرا نماید. سرهنگ حمید 
کمالی اظهارداشت: طرح مردمی کاشت یک میلیارد نهال 
در کشور فرمان رهبر معظم انقلاب است که برای همه ما 

به عنوان یک تکلیف تلقی می شود. 
  ســرهنگ کمالی بیان کرد: با توجه به شرایط آب و 
هوایی و خاک شهرستان بندرخمیر باید گونه هایی در 
این شهرستان کاشته شود که با این شرایط مطابقت داشته 
باشــد. وی گفت: ما در مجموعه سپاه و بسیج آمادگی 
کامل داریم که برای اجــرای بهتر این طرح همکاری 
لازم را داشته باشــیم. سرهنگ کمالی خاطرنشان کرد: 
بســیج برخواسته از مردم اســت و بدنه مردمی دارد و 
در کارهایی که برای مردم انجام می شود قطعاً مشارکت 

خواهد داشت.

فرمانده سپاه بندرخمیر: 

بسیج و سپاه در اجرای طرح کاشت 
یک میلیارد درخت مشارکت خواهند کرد 

برندگان خوش شانس قرعه کشی۱۴۰۲ 
خانه شیوا  معرفی شدند

  گــروه خبر // جشــن بزرگ قرعه کشــی خــودرو پژو 
پارس۱۴۰۲ خانه شیوا نیمه خردادماه امسال در فضای داخلی 

این هایپرکالا برگزار شد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ در این مراسم باشکوه که با حضور 
پرشمار میهمانان، شهروندان و خریداران همراه بود، با نظارت 
نهادهای مسئول روند قرعه کشی آغاز و از بین هزاران خریدار 
این مجموعه که متناســب با خریدهای خود قبض قرعه کشی 
دریافت کرده بودند، »طیب خوش لقب« به عنوان برنده خودرو 
پژوپارس معرفی شد. همچنین ســیده سعیده شکاری )فرش 
۹متری(، مهدی قاسمی نژاد )فرش ۹متری(، حامد باوقار )فرش 
۶متــری(، فاطمه ارزانی )فرش ۶متری(، لیلا بوته )گلیم فرش 
۴متری(، ســعید نجفیان )گلیم فرش ۴متــری(، محمد امیرلو 

)گلیم فرش ۴متری(، روح اله مرودی )تابلوفرش(، محمدحسن 
دســتجردی )تابلوفرش(، حامد منصوری نژاد )تابلوفرش(، 

موســی فولادگیر )تابلوفرش(، مهدی ناظری )دستگاه 
مخلوط کن(، مهدیه حاتمی )دستگاه مخلوط کن(، سمیه 
صفرزاده )دستگاه مخلوط کن(، مجید دهقانی )دستگاه 
مخلوط کن(، معصومه رحیمیان )دستگاه مخلوط کن(، 
حجت بنی اســدی )دســتگاه مخلوط کن(، احمدرضا 
سلمانی )پلوپز برقی(، حمیدرضا میلانه )پلوپز برقی(، 
امیرمحمــد مهدوی فــر )پلوپز برقی(، ادریس خوســه 

)جاروبرقی(، جواد ترکاشــوند )جاروبرقی و اتو بخار(، 
علیرضا خوسه )اتو بخار(، احسان ریگی )اتو بخار(، سلمان 

خدادادی )اتو بخار(، فاطمه عمادی نســب )اتو بخار( به عنوان 
دیگر برندگان قرعه کشی معرفی شدند. نمایش فیلم، پذیرایی و 
اجرای موسیقی زنده توسط هادی آیین طلب و مرتضی قلندری 
دو تن از هنرمندان مطرح هرمزگان هم از دیگر بخش های این 
جشن بود. هایپرکالای »خانه شیوا« و مجموعه شعب » شیوا« 
بزرگترین مجموعه فروشــگاه های فرش، لــوازم خانگی و 
مبلمان در جنوب کشور هستند که از چهار دهه قبل فعالیت 
خود را آغاز کرده و تمامی شعب آن در بندرعباس مستقر 
اســت. »هایپرکالای خانه شیوا« که در فضایی به وسعت 
۲۱هزارمترمربع احداث شده در ورودی شهر بندرعباس 
جنب پایگاه هوایی قــرار دارد. این هایپرکالا با دارا بودن 
بیش از ۷ هزارمترمربع کامل ترین مجموعه در حوزه لوازم 

خانه )اعم از فرش های ماشــین بافت، کلکســیون بی نظیری 
از فرش های دســتبافت و ابریشــمی، لوازم خانگی، مبلمان و 
دکوراســیون( است که از دو سال پیش تاکنون به شهروندان 

خدمت رسانی می کند.

نیم  آبخیزداری هرمزگان: شش و  اداره کل منابع طبیعی و   معاون فنی 
میلیون اصله نهال امسال در استان تولید می شود

  فرمانده سپاه بندرخمیر: بسیج و سپاه در اجرای طرح کاشت یک میلیارد 
درخت مشارکت خواهند کرد 

  امام جمعه بندرخمیر: طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت پویش بسیار 
خوب و مبارکی است

  امام جمعه اهل سنت بندرخمیر: اجرای طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت می تواند باعث تقویت طبیعت شود
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سهمیه سوخت 
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سرمقاله

  پــس از آنکه در دو مرحله ثبت نــام از متقاضیان خودرو در 
سامانه یکپارچه خودرو در اسفندماه سال گذشته و اردیبهشت 
سال جاری انجام شد و متقاضیان واجدشرایط توانستند ثبت نام 
کنند و واگذاری خودروها نیز آغاز شده است و از طرفی بحث 
واردات خودروها نیز داغ تر شــده است، اثرش را بر بازار آزاد 
خودرو نیــز دیدیم که قیمت برخی خودروها به قیمت کارخانه 
ای آن خودروها نزدیک شــده اســت و فعالان حوزه خودرو 
واقتصادی پیش بینی می کنند با تداوم روند فعلی، قیمت خودرو 
در بازار آزاد از قیمت کارخانه ای کمتر شود و به روال سال های 
نه چندان دور برســیم و درواقع خودرو از کالای سرمایه ای به 
کالایی مصرفی تبدیل خواهد شد و درصورتیکه به روند واردات 
خودروهای نو و کارکرده ســرعت داده شود، بطور حتم زودتر 
حبــاب قیمتی خودرو بطور کامل از بین خواهد رفت و خودرو 
قیمت واقعی خواهد داشت و خودرو کالای مصرفی می شود. اما 
در حوزه مسکن هنوز چنین اتفاقی نیفتاده است و درصورتیکه 
به تمام متقاضیان طرح نهضت ملی مســکن، زمین واگذار شود 
و اجازه داده شــود تا خودشان با سهم آورده و تسهیلات بانکی 
مسکن بسازند، آنگاه هم قیمت ساخت ملک توسط متقاضیان و 
بصورت یک طبقه و ویلایی کاهش می یابد و هم اینکه در اندک 
زمان چند ماهه واحدهای مسکونی ساخته می شوند و مالکان 
می توانند در آن ساکن شوند وبخش زیادی از نیاز مردم به مسکن 
تامین می شود. با توجه به اینکه علاوه بر تسهیلات 550 میلیون 
تومانی، تســهیلات 400میلیون تومانی برای دهک های یک و 
دو و تسهیلات 300میلیون تومانی برای دهک های سه و چهار 
اعطاء می شود، سهم آورده این دهک ها هم بسیار کاهش یافته 
و آنها قادر خواهند بود با کمترین سهم آورده و تسهیلات بانکی 
و در زمینی که راه وشهرسازی به آنها واگذار می کند، مسکن شان 
را بســازند. اما در شهری مانند بندرعباس بعد از گذشت حدود 
دوســال از آغاز طرح نهضت ملی مســکن در دولت سیزدهم، 
همچنان به بهانه عدم الحاق اراضی مورد نیاز به شهر، این طرح 
کلنگ زنی نشده است و چند هفته قبل استاندار هرمزگان اعلام 
کرد که الحاق اراضی در مراحل پایانی است و بزودی کلنگ ۱5 
هزار واحد مســکن به زمین زده می شود که همچنان این وعده 
محقق نشده است. بطور حتم درصورتیکه مافیای مسکن در این 
شــهر بندری اجازه دهند این طرح ملی وارد فاز اجرا شــود و 
ساخت وساز واحدهای مسکونی آغاز شود، حباب قیمت مسکن 
از بین می رود و مانند خودرو، مســکن نیز از کالای سرمایه ای 
به کالای مصرفی تبدیل خواهد شــد. مهمترین عامل در خروج 
خودرو و مسکن از کالای سرمایه ای به مصرفی، افزایش عرضه 
است. در حوزه خودرو به این هدف نزدیک شده ایم و در حوزه 
مسکن نیز بایستی عرضه افزایش یابد تا مسکن به کالای مصرفی 
تبدیل شود. رهبر معظم انقلاب نیز در همه دولتها تاکید ویژه بر 
مساله مسکن داشــته اند. در تازه ترین اظهارات،  امام خامنه ای 
)مدظلــه العالی( در دیدار اخیر با هیئت دولت ســیزدهم در 8 
شهریور ۱40۱ هم با اشاره به اهمیت موضوع مسکن خطاب به 
هیئت دولت فرمودند: »عرض کردیم که در برنامه های اقتصادی 
اولویت هایی وجود دارد، بعضی را  گفتیم؛ مثلًا بخش مســکن 
یکی از اولویتّ هاست. مسکن خیلی مسئله  مهمّی است. اوّلاً خود 
حرکت در بخش مســکن، ایجاد اشتغال می کند ؛ خود ورود در 
قضیهّ ی مسکن، برای یک تعداد زیادی از افرادی که کارشناس 
این مسائل هستند شغل ایجاد می کند. ثانیاً در مسئله ی مسکن، ما 
وابستگی نداریم به خارج؛ زمینش مال خودمان است، مصالحش 
مال خودمان است، طرّاحی اینها مال خودمان است. بنابراین، به 
مسئله ی مسکن باید رسید. ما در قضیهّ ی مسکن خیلی عقبیم، 
نتایجش را هــم دارید می بینید: قیمت خانــه و اجاره ی خانه 
سرسام آور اســت، مردم واقعاً در زحمتند. یکی از اولویتّ های 
قطعی در مسائل اقتصادی، بخش مسکن است.« علیرغم تاکید 
چندین باره رهبر معظم انقلاب اسلامی به دولت های مختلف طی 
چند دهه اخیر بر حل مساله مسکن اما، دولت ها توجه ویژه ای به 
این معضل نداشتند تا جایی که شاهد افزایش سرسام آور قیمت 
و اجاره مســکن طی سال های زیادی از 4 دهه گذشته بودیم و 
در همه این سال ها بخش زیادی از درآمد و هزینه مردم صرف 
تامین مسکن شده، به گونه ای که به لحاظ معیشتی بخش قابل 
توجهی از مردم را دچار مشکل کرده و به زحمت انداخته است.
  علی زارعی

خودرو و مسکن 
کالاهای سرمایه ای نمی شوند، اگر... 

تخلیه ۶۶ هزار تُن شکر در بندر شهید رجایی 
  گروه خبر// مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از آغاز تخلیه 
یک فروند کشــتی حامل ۶۶ هزار تنُ شکر در بندر شهیدرجایی 
خبرداد و گفت: سه فروند کشــتی حامل گندم در لنگرگاه منتظر 
پهلودهی هستند. حســین عباس نژاد در تشریح آخرین وضعیت 
واردات کالاهای اساسی در بزرگترین بندر تجاری ایران به رسانه ها 
اعلام کرد: یک فروند کشتی حامل ۶۶ هزار تن شکر در اسکله ۱3 
پهلودهی شــده و با 2 رویه حمل مستقیم و حمل یکسره به دیگر 
استان های کشور ارسال می شــود.وی ادامه داد: یک فروند کشتی 
۶۶ هزار تنُی گندم نیز وارد بندر شــهید رجایی شده و سه کشتی 
حامل حدود 200 هزار تن گنــدم در لنگرگاه بندرعباس درحال 
تکمیل فرآیند اسنادی خود هستند.وی گفت: این سه فروند کشتی 
گندم پس از انجام فرآیند اسنادی خود و آمادگی صاحبان کالا در 
کوتاه ترین زمان ممکن در اسکله های اختصاصی پهلودهی و پس از 
پهلودهی با رویه حمل یکسره از طریق حمل ونقل جاده ای و ریلی 
به استان های کشور ارسال خواهد شــد. به گزارش ایرنا، به گفته 
عباس نژاد؛ از ابتدای سال جاری تا کنون هشت فروند کشتی حامل 
445 هزار و ۹3۷ تنُ کالای اساسی وارد بندر شهید رجایی شده که 
بیش ترین محموله مربوط به بیش از 3۱4 هزار تنُ گندم بوده است

سهمیه سوخت شناورهای صیادی هرمزگان 
برقرار است

  گروه خبر //  مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
هرمــزگان با بیان اینکه وظیفه ما خدمت به مردم و جامعه صیادی 
است، گفت: آمادگی داریم به همه شناورهای دارای مجوز، سهمیه 
سوخت مورد نیاز را تحویل دهیم و هم اکنون این سهمیه برقرار است. 
احمد سالاری فر افزود: صیادان این استان از میزان بنزین و گازوئیل 
اختصاص یافته به آنان راضی بوده و تاکنون در دیدارهای مردمی 
و دیگر موقعیت ها، شکایت و گلایه ای در این زمینه نداشته اند.وی 
بیان کرد: طی ماه های فروردین و اردیبهشت ماه امسال، 35 میلیون 
و 2۹۱ هزار و 424 لیتر گازوئیل به شــناورهای صیادی اســتان 
داده شده است.مدیرشــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
هرمزگان، میزان بنزین تحویل شده به قایق های صیادی سبک در 
همین مدت را حدود چهار میلیون و ۹8۹ هزار لیتر اعلام و اضافه 
کرد: میزان بنزین تحویلی به هر فروند قایق با قدرت 55 اسب بخار 
به طور میانگین ماهانه یکهزار و 200 لیتر است.به گفته سالاری فر، 
سهمیه گازوئیل شناورها نیز براساس یک فرمول مشخص که در آن 
شاخص هایی مانند قدرت موتور، میزان پیمایش و ظرفیت و مجوز 
صید با هماهنگی بنادر و دریانوردی و شیلات داده می شود.مدیر 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه هرمزگان یادآورشد: 
تعداد قایق های صیادی مجاز که در استان سهمیه بنزین می گیرند 
حدود یکهزار و 400 فروند و تعداد شناورهایی که سهمیه گازوئیل 
می گیرند حدود ســه هزار و 300 فروند اســت.به گزارش ایرنا؛ 
ســالاری فر خاطرنشان کرد: البته این آمار همیشه یکسان و بدون 
تغییر نیســت و هر ماه تعدادی شناور مهمان از سایر نقاط کشور، 
براساس معرفی و تایید بنادر و دریانوردی در سامانه، سهمیه سوخت 
می گیرند و تعدادی هم ممکن اســت به دلیل تعمیرات و نداشتن 

پیمایش دریایی در یک مدت مشخص، سهمیه نداشته باشند.

خبر

پشت پرده سیاست 

 
شریک تجاری ایران در آمریکای لاتین به لحاظ واردات  شصت و چهارمین و به 
لحاظ صادرات پانزدهمین شریک تجاری ایران بوده، در حالی که 5 کشور اروپایی 
در میان ۱0 شریک اصلی تجاری ایران بوده اند و این بدین معنی است که اگر چه 
طی سال های اخیر روند روابط اقتصادی ایران با کشورهای آمریکای لاتین رو به 

بهبود بوده است، لکن روابط موجود از سطح روابط مطلوب بسیار فاصله دارد.
احراز هویت رأی دهندگان انتخابات مجلس الکترونیکی می شود

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس، ایرادات شورای 
نگهبان به طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس و رفع آنها در کمیسیون 
را تشریح کرد. علی حدادی با اشاره به نشست کمیسیون امور داخلی کشور و 
شــوراها در مجلس گفت: ایرادات و ابهامات شورای نگهبان به طرح اصلاح 
موادی از قانون انتخابات مجلس در دســتور کار قرار گرفت، ایرادات در 30 
ماده که عمدتا ویراشــی و عبارتی بود رفع شــد و مابقی ایرادات به مواد در 
نشست بعدی کمیسیون بررسی و اصلاح خواهد شد.سخنگوی کمیسیون امور 
داخلی کشــور و شوراها در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در ماده 5 طرح 
اصلاحی بر ارائه مدرک اصلی و معتبر برای رای دهندگان در نظر گرفته شــده 
بود که با ایراد شورای نگهبان تاکید شــد که ارائه اصل یکی از مدارک کارت 
ملی، شناسنامه، گذرنامه، گواهی نامه راهنمایی و رانندگی و کارت پایان خدمت 
نظام وظیفه، تایید هویت رأی دهنده امکان پذیر است و اگر این مدارک همراه 
نبود با تطبیق اثرانگشت، فرد می تواند در انتخابات شرکت کند.حدادی افزود: 
در مــاده دیگر پیش ثبت نام از داوطلبان نمایندگی ۱۱0 روز پیش از ثبت نام 
اصلی در نظر گرفته شــده بود که شــورای نگهبان به این موضوع ایراد گرفت 
و در کمیســیون به این نحو اصلاح شــد که وزیر کشور موظف است ۹0 روز 
قبل از شــروع ثبت نام الکترونیک از داوطلبــان، پیش ثبت نام انجام دهد. با 
این حســاب اگر اصلاح قانون تایید و ابلاغ شــود امکان اجرای این موضوع 
در انتخابات دوره دوازدهم مجلس ممکن می شود.انتخابات دوازدهمین دوره 
 مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری جمعه ۱۱ اسفند

 برگزار می شود. 
گفت وگوی تلفنی وزرای خارجه ایران و قطر 

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در تماس تلفنی با همتای قطری خود، 
روابط دوجانبه و شماری از مسائل منطقه ای و بین المللی را بررسی کرد. حسین 
امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با محمد بن عبدالرحمن 
بن جاسم آل ثانی همتای قطری خود، تلفنی گفت وگو کرد.خبرگزاری رسمی 
قطــر گزارش داد، امیرعبداللهیان و آل ثانی در این گفت وگو، روابط دوجانبه و 
شماری از مسائل منطقه ای و بین المللی را بررسی کردند.حسین امیرعبداللهیان 
همچنین سوم فروردین ماه گذشته با نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر تلفنی 
گفت وگو کردند. طرفین در این گفت وگوی تلفنی تقویت همکاری های فیمابین 
را مورد تأکید قرار داده و آخرین تحولات منطقه ای و بین المللی را مورد توجه 
قرار دادند.طرفین ۱۹ اســفند ماه هم تلفنی گفت وگو کردند. در این گفت وگو، 
وزیر امور خارجه کشورمان انتصاب جدید وی به سمت نخست وزیر و وزیر 
امور خارجه قطر را تبریک گفت.شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، نخست 
وزیر و وزیر امور خارجه قطر نیز در این تماس، شکل گیری تحول جدید در 
روابط بین جمهوری اسلامی ایران و عربستان سعودی را تبریک گفت.طرفین در 
این گفت وگوی تلفنی همچنین در خصوص مذاکرات  رفع تحریم  ها و ضرورت 
توجه انســانی به تبادل زندانیان )ایران - آمریکا( نیز به رایزنی پرداختند. در 
این زمینه وزیر امور خارجه کشورمان ابراز امیدواری کرد دیگر طرف های این 

گفت وگوها واقع بینانه رفتار کنند.

سود ایران از گسترش تعاملات با کشورهای آمریکای لاتین چیست؟
مدیر تحقیقات خانه آمریکای لاتین با اعتقاد بر این که گسترش ارتباطات میان 
ایران با کشــورهای آمریکای لاتین از جمله ونزوئلا، کوبا و نیکاراگوئه فرصت 
مناسبی را برای کاهش تأثیرات مخرب تحریم های یک جانبه آمریکا علیه تهران 
فراهم می کند. حمید شهرابی در مورد سفر رییس جمهور به سه کشور ونزوئلا، کوبا 
و نیکاراگوئه گفت: یکی از ایرادات روابط ما با این کشــورها این است که صرفا 
در مواقع خواص مثلا به مناسبت همین سفرهای رسمی مقامات عالی به یاد این 
روابط می افتیم و این در حالی اســت که این روابط از نوع استراتژیک است. این 
کارشناس آمریکای لاتین در این ارتباط توضیح داد: استراتژیک به این معنی که 
ایران با این کشورها نه تنها منافع مشترک دارد بلکه در رویارویی با نظام سلطه 
امپریالیستی با آنها هم سنگر است. سه کشور کوبا، ونزوئلا و نیکاراگوئه در کنار 
بولیوی و تعداد فزاینده ای از کشورهای دیگر در منطقه آمریکای لاتین امروزه نه بر 
مبنای سیاست های دیکته شده ایالات متحده بلکه بر اساس اراده مستقل ملت های 
خویش تصمیم می گیرند و این خود یک تحول تاریخی اســت، چرا که بخش 
عمده ای از تاریخ بر ســلطه بدون چون و چرای آمریکا و متحدین اروپایی اش 
بر همین کشورهاشــهادت می دهد؛ بر غارت منابع طبیعی، استثمار نیروی کار و 
ســرکوب جنبش های رهائی بخش و بر ده ها کودتای نظامی و شکنجه و قتل 
نیروهای آزادی خواه توسط جوخه های مرگ دست پرورده دولت های امپریالیستی 
در آن منطقه گواهی می دهد.وی با بیان این که سفر آیت الله رئیسی به سه کشوری 
که در خط مقدم جبهه مقاومت ضدامپریالیستی در آمریکای لاتین قرار دارند در 
چارچوب تحولات تاریخ ساز جاری جهانی  انجام می شود، تحولات بی سابقه ای 
که حاکی از شکل گیری نظم نوین بین المللی است، تصریح کرد : این نظم جدید 
ارکان خود را دارد و ایران و کشورهای استقلال طلب در آمریکای لاتین جزئی 
مهم از این ارکان را تشــکیل می دهند. این  کارشناس آمریکای لاتین در پاسخ 
به این ســوال که  گسترش مناســبات بین ایران و کشورهای آمریکای جنوبی 
چه منافعی برای ایران در حوزه های اقتصادی و سیاســی دارد؟ اظهار کرد : در 
شرایطی که دولت آمریکا سعی در انزوای ایران دارد، تقویت مناسبات با کشورهای 
مذکور جایگاه سیاسی ایران را تقویت می کند، هم چنین، در فضایی که دولتمردان 
آمریکایی به قول خودشان سخت ترین تحریم ها را بر ملت ایران تحمیل کرده اند، 
اینگونه روابط فرصتی اعلا برای کاهش تأثیرات مخرب تحریم ها فراهم می کند. 
وی بیان کرد: هم کشورهای آمریکای لاتین و از جمله کوبا، ونزوئلا و نیکاراگوئه 
سرشــار از منابع طبیعی و مادی هستند و هم ایران از این روابط سود اقتصادی 
می برد. مدیر تحقیقات خانه آمریکای لاتین  در پاسخ به این سوال که عده ای این 
انتقاد را مطرح می کنند که روابط ایران با کشورهای آمریکای جنوبی محدود به 
چند کشور خاص شده است و اقدامی برای گسترش روابط با دیگر کشورهای 
این حوزه نشده است؟  اظهار کرد: بدیهی است که حجم مبادلات اقتصادی با هر 
یک از این کشــورها متفاوت است، ولی این گونه نیست که روابط با یکی از این 
کشورها به قیمت گسترش روابط با کشوری دیگر در آن منطقه، نادیده گرفته شده 
باشد. در میان کشورهای آمریکای لاتین حجم مبادلات ایران با برزیل نسبت به 
سایر کشورهای آن منطقه نسبتا بالاتر بوده است و با ارسال مواد سوختی از ایران 
به ونزوئلا، حجم مبادلات با آن کشور نیز طی 2 سال گذشته افزایش یافته است 
و یا این که با قرارداد مربوط به همکاری ایران و کوبا در خصوص تولید واکسن 
کرونا، سطح روابط اقتصادی دو کشور نسبت به گذشته بهبود یافته است. شهرابی 
تصریح کرد: یک مقایسه آماری فهم بهتری در این زمینه ایجاد می کند. مثلا، در 
سال 20۱8 صادرات ایران به برزیل، آرژانتین و کوبا به ترتیب ۱۷.3، ۱3۱.2 و 
۶0 میلیون دلار بوده و واردات ایران از این 3 کشور نیز به ترتیب 4۹0، ۱28 و 
۹۷ میلیون دلار بوده است. جالب است که در همان سال برزیل به عنوان مهم ترین

تازه های مطبوعات
دنیای اقتصاد - آمریکا به پلن »سی« متمایل شده است که می توان آن را نه برجام 
و نه فشــار حداکثری خواند.بر اساس این مدل، تنش ها محدود و مدیریت می شود. 
این مسئله مستلزم همکاری های ایران و آژانس با مشوق هایی است که به تهران داده 
می شود تا وضعیت را از شرایط موجود بهتر کند.آمریکا انتظار دارد که ایران غنی سازی 
۶0 درصد و بالاتر از آن را متوقف کند و در ازای آن با امتیازات رسمی و غیررسمی 
مواجه شود. این مسئله همچنین شامل تداوم نادیده گرفتن خریدهای نفتی چین از ایران 
یا مجوز رسمی در این باره است. این مدیریت بحران تا هر زمان که مقدور باشد به  ویژه 

تا نوامبر 2024 موعد انتخابات ریاست جمهوری در آمریکا قابلیت پیاده شدن دارد.
رسالت- با بروز شرایط امنیتی و شــرارت برخی پلتفرم ها، ضرورت اتخاذ یک 
تصمیم عاجل و البته موقت بدیهی بود. اما استمرار آن چه توجیهی دارد؟ تنها اتفاقی 
که افتاده فیلترینگ است و اجبار بی فرجام مردم به استفاده از پلتفرم های بومی. این 
در شــرایطی اســت که رئیس جمهور به مردم وعده داد با فروکش کردن تهدیدات 
امنیتی، اینترنت به روال ســابق باز خواهد گشت. نمی توان به مردمی امید داد که در 
مسئله ای خاص چوب اجبار بالای ســر آن هاست. فیلترینگ و مسدودیت بدون 
درنظر گرفتن شرایط مردم، قاتل امید است و هر تلاشی که برای استفاده از فیلترشکن 

می شود، قدری از امید مردم خواهد کاست.
کیهان- حسین شریعتمداری در این روزنامه با انتقاد از لایحه حجاب که به مجلس 
ارائه شده است از پایین بودن جرایم نقدی انتقاد کرد و نوشت: پرسشی از تهیه کنندگان 
محترم لایحه در میان است که آیا تصور می کنند این جرایم نقدی می تواند مانع کشف 
حجاب باشد؟! آن هم از سوی کسانی که کشف حجاب را به عنوان یک ماموریت 
انجــام می دهند؟! و آیا تامین این مبالغ ناچیز و حتی صدها و هزاران برابر آن برای 
سرویس های اطلاعاتی و امنیتی دشمن که از کشف حجاب و گسترش آن به عنوان 
بخشی از یک جنگ ترکیبی علیه مبانی اسلام و نظام و مردم این مرز و بوم استفاده 

می کند، کمترین زحمتی دارد؟!
انعکاس

تابناک نوشت : آیت ا... جوادی آملی گفت : برخلاف آن چه ما خیال می کنیم مردم 
عرفی اند، مردم متفکر و فقهی هســتند! لذا اگر مردم ببینند در یک فضای زنده نفس 
می کشند که در آن جا نه اختلاسی هست، نه نجومی، نه گرانی و نه تبعیض، به قانون 
احترام می گذارند، به فکر دیگران احترام می گذارند، هر چند شاید خود آن عقیده را 

قبول نداشته باشند!
اعتماد آنلاین نوشت: کاظمی، رئیس کمیته حقیقت یاب مسمومیت دانش آموزان 
گفت:بعد از جمع آوری گزارش های شــفاهی و مکتوب، جمع بندی نهایی صورت 
گرفت و گزارش به رئیس مجلس برای قرائت در صحن علنی ارسال شد.با جمع آوری 
اطلاعات دســتگاه های مربوط مشخص شد در موضوع بدحالی و مسمومیت دانش 
آموزان عده ای با غرض و شیطنت و با استفاده از بمب های بدبو که در بازار وجود دارد، 
دست به این کار زدند.افرادی نیز پشت صحنه بخشی از مسمومیت دانش آموزان بودند 

که پس از شناسایی توسط دستگاه امنیتی دستگیر شدند.
اسکان نیوز نوشت : مجلسی که موجب شد به دلیل مصوبه عدم تغییر ساعت، دولت 
کارمندانش را ساعت ۶ به ادارات بکشاند ) و حتما ساعت 4 یا 5 باید برای رسیدن 
به سرکار بیدار شوند یک شنبه برای نمایندگان ساعت 8 صبح جلسه علنی برگزار و 

کار خود را آغاز کرد!
رویداد ۲4 خبرداد: معین الدین سعیدی، نماینده چابهار در مجلس  گفت:در بحث 
کالاهای اساســی گاه شــاهد تورم بالای ۶5 درصد هستیم. به طور مثال مرغ  پیدا 
نمی شود یا اگر هم باشد با قیمت بسیار گرانی پیدا می شود. من خودم چند روز پیش 

هرچه گشتم نتوانستم مرغ پیدا کنم.

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خبر داد

تجهیز شناورهای نیروی دریایی سپاه به موشک هایی با برد ۲هزار کیلومتر 
گروه خبر// فرمانده نیروی دریایی سپاه   
پاسداران انقلاب اسلامی گفت: موشک های 
عمود پرواز و موشــک هایی با برد ۲ هزار 
کیلومتر برای نخستین بار روی کشتی های 

این نیرو نصب شده است.
  دریادار پاســدار علیرضا تنگســیری در این 

خصوص با اشاره به اهمیت تبیین دستاوردهای 
انقلاب اســلامی افزود: اگر مــا روایت نکنیم 
دشــمنان آن طوری که می خواهنــد روایت 
می کنند، رهبرمعظم انقــلاب از تبیین به عنوان 
یک جهاد نام برده اســت.وی ادامه داد: اگر ما 
این کار را نکنیم، زحماتی که شهدا، ایثارگران 

و جانبازان در طول انقلاب و هشت سال دفاع 
مقدس کشــیده اند، به هدر می رود، باید قبل از 
اینکه دشمن آن چیزهایی که حقیقت ندارد را به 
مردم جامعه القا کند و خودمان نیز واقعیت ها را 
به مردم بازگو کرده و پیشرفت های جامعه را به 

مردم به خصوص جوانان نشان دهیم.

به گزارش ایرنا، فرمانده نیروی دریایی سپاه با 
بیان اینکــه از حدود چهار پنج ماه قبل راهیان 
پیشرفت را شــروع کردیم، گفت: افزون  بر ۱0 
هزار نفر از دانشجویان، دانش آموزان، اساتید و 
نخبگان در این اردوها شرکت کرده و تجهیزات 

و تسلیحات نظامی را به آن ها نشان دادیم.

  گروه خبــر // مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان 
گفت: استان هرمزگان از تعهد یکساله 6میلیون و500 هزار 
نهال طی سه ماهه اول امسال موفق به کشت و تولید بالغ بر 

یک میلیون نهال شده است.
  به گزارش خبرنگار دریا، وی افزود: در حال حاضر  پنج نهالستان 
فعال در استان داریم و تاکنون یک میلیون و ۷۶ هزار اصله نهال را 
تولید کردیم که آماده کاشت در ایام درختکاری است. سیدمحمد نور 
موسوی  با اشاره به اهمیت نهالکاری و توسعه فضای سبزدر استان 
گفت: با افزایش جمعیت و گسترش ساخت و ساز و کارخانجات و 
ماشین آلات در کنار بهره برداری بی رویه از منابع طبیعی و جنگل ها 
و مراتع شــاهد کاهش فضای سبز و تخریب های زیست محیطی 
زیادی در دهه های اخیر هســتیم. وی افزایش آلاینده های زیست 
محیطی و دی اکسید کربن و گازهای گلخانه ای و دمای کره زمین 
را از دیگر پیامدهای تخریب منابع طبیعی دانست و افزود: با توجه 
به شرایط موجود در شهرها وروستاها با کاهش اکسیژن نیز مواجه 
هســتیم. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان با بیان اینکه 

کشورهای دنیا از جمله ایران تصمیم گرفته اند برای احیا و بازسازی 
زیست بوم های تخریب شده دست به کار شوند، خاطرنشان کرد: با 
دستور رئیس جمهور طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت طی 
چهارســال کلید خورده و با ابلاغ وزیر جهاد کشاورزی، به تکلیف 

قانونی تبدیل شده است.
  موســوی، کاشت سه اصله نهال توسط رهبر معظم انقلاب در روز 
درختکاری اسفندماه گذشــته را تکلیف شرعی برای اجرای طرح 
مذکور دانســت و متذکر شــد: مردم پا به پای مسئولان در تولید و 
توزیع و کاشت نهال هستند و در حال حاضر شعار ما هر هرمزگانی 
سه درخت می باشد. وی از تعهد سالانه تولید ۶میلیون و 500هزار 
اصله نهال در هرمزگان طی امسال خبر داد و عنوان کرد: تولید حرا 
درنهالستانهای ساحلی  و هفت شهرستان  به تعداد سه میلیون اصله 
نهال می باشد  که در نیمه دوسال در سواحل استان کشت می شود.   
  مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان از تولید یک میلیون نهال 
گونه های بیابانی و گرمسیری اعم از حرا، تاکاما، کرت، گل ابریشم، 
اکالیپتوس، حنا و... می باشد که اغلب از گونه های بومی منطقه است.

  مدیــرکل منابع طبیعی هرمــزگان نهال های تولید شــده در 
نهالستان های هرمزگان را از گونه های گرمسیری وخاص منطقه 
همچون حرا دانست و گفت: در راستای حمایت از زراعت چوب 
نیز اقدام به تولید گونه  اکالیپتوس نموده ایم. وی با بیان اینکه مردم 
می توانند با مراجعه به سایت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری، 
نهال های کاشــته شده را به نام خود و همراه با تاریخ و موقعیت 
کاشــت ثبت کنند، متذکر شد: در حال حاضر پنج نهالستان فعال 
داریم البته هدفگذاری برای ســال جاری بیش از ۶میلیون اصله 
است که بیش از 3 میلیون اصله در بخش دولتی تولید خواهد شد.

  موسوی  با اشــاره به توزیع رایگان نهال در فصل درختکاری، 
اضافه کرد: نهال های تولید شده بین مردم و ادارات و نهادها و مراکز 
نظامی و آموزشی و مدارس و دانشگاه ها و حاشیه راه ها و کانال ها 
و... توزیع و در مناطق مستعد کاشته می شود.  مدیرکل منابع طبیعی 
هرمزگان استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود نهالستان ها را 
ویژگی طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت دانست و تاکید کرد: 

خوشبختانه شاهد تولید نهال در روستاها هستیم.

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان: 

هرمزگان طی سه ماهه اول امسال یک میلیون نهال تولید کرد

مسابقات فوتبال ساحلی )سَرپنِج( 
محلات برگزار می شود

   گــروه خبر // جلســه 
برگــزاری  هماهنگــی 
ساحلی  فوتبال  مسابقات 
محلات با نام بومی سرپنِج 
جهانداری  رسول  حضور  با 
سازمان  ســازمان  رئیس 
فرهنگی اجتماعی و ورزشی 
شهرداری بندرعباس، محمدرضا لطفی پور معاون ورزش 
سازمان و اسماعیل مرادی دبیر هیئت فوتبال شهرستان 

و علیزاده از اداره کل ورزش و جوانان برگزار شد.
   به گزارش خبرنگار دریا، جهانداری رئیس سازمان فرهنگی 
اجتماعی و ورزشی شهرداری بندرعباس گفت: مسابقات جام 
فوتبال ساحلی محلات به عنوان سَر پنِج در رده های نونهالان 
نوجوانان و جوانان در دهه ولایت برگزار می شود. وی گفت: 
هدف از برگزاری این مسابقات احیا و تقویت فوتبال ساحلی، 
استعداد یابی، شور و نشاط اجتماعی در مناطق چهارگانه شهر 
بندرعباس می باشــد. جهانداری در پایان افزود: مسابقات به  
همت سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری بندرعباس 
با همکاری و همدلی بسیج ورزشکاران و اداره ورزش و جوانان 

شهرستان و هیئت ورزش همگانی شهرستان انجام می شود.

  گروه خبــر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان از دســتیابی به فــروش ۷۴۴ 
میلیارد تومانی در مزایده ۹۳ ردیف کالای 
این  تملیکی  امــوال  انبار های  در  موجود 

استان خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریــا؛ مجتبی قهرمانی 
رئیس کل دادگســتری هرمزگان با اشــاره به 
اینکه پس از تأکیدات ریاســت قوه قضائیه در 
خصوص ســاماندهی و تجهیز انبارهای اموال 
تملیکی، اتفاق های بزرگی در تعیین تکلیف این 
انبارها در سراســر کشور رخ داده است، اظهار 
داشت: در همین راستا؛ در نتیجه برگزاری مزایده 
های اموال تملیکی استان هرمزگان در خردادماه 
امســال، ۹3 ردیف کالا به مبلغ ۷44 میلیارد 

تومان فروخته شده است. 
  وی با بیان اینکه یکپارچه سازی سامانه اموال 

تملیکی بعد از تأکیدات ریاســت قوه قضاییه 
کلید خورده اســت، یادآور شد: تمامی مراحل 
مزایده های اموال تملیکی استان هرمزگان نیز 
به صورت الکترونیک و از طریق مشاهده متن 
فراخوان، ثبــت نام متقاضیان و اعلام نتایج در 
همین سامانه و تارنمای سازمان اموال تملیکی 

صورت گرفته است. 
  قهرمانــی همچنین تصریح کرد: در اســتان 
هرمزگان که یکی از اســتان های هدف و مهم 
ســازمان امــوال تملیکی از نظــر ورود کالا 
می باشد، توفیقات بســیار خوبی حاصل شده 
و در نتیجه برگزاری مستمر و منظم مزایده ها، 

درصد بســیار زیــادی از کالاهــای موجود، 
تعیین تکلیف و از انبارها خارج شــده اند که بر 
این اســاس؛ هرمزگان رتبه نخست کشور در 
 فــروش اموال تملیکی را بــه خود اختصاص

داده است. رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
در پایان ضمن تشــکر و قدردانی از اقدامات 
جهادی و تلاش و پشتکار مسئولین و کارکنان 
سازمان اموال تملیکی برای ساماندهی انبار های 
اســتان و برگزاری مســتمر و منظم مزایده ها 
بر ادامه این روند تا ســاماندهی صد درصدی 
کالا های موجود و دســتیابی به تمامی اهداف 

پیش بینی شده تأکید کرد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

فروش ۷۴۴ میلیاردی در مزایده ۹۳ ردیف کالای موجود در انبار های اموال تملیکی 



مدیرکل صمت استان بوشهر :
اتحادیه استانی فرش در بوشهر ایجاد می شود

  سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها // مدیرکل صنعت، 
معدن و تجارت اســتان بوشهر گفت: ســاختارها، تشکلات و 
تعاونی های بافندگی در اســتان موثــر نبوده اند، به دنبال ایجاد 
اتحادیه استانی فرش در مرکز استان بوشهر هستیم. به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ مهدی صفوی در آئین رونمایی از پوستر جشنواره 
نوآوری فرش دستبافت در استان بوشهر اظهار کرد: آمار واقعی 
از تعداد بافنده ها و صنعتگران واقعی وجود ندارد، همین انحراف 
آماری ســبب شده تا مشــکلاتی مثل بیمه، تامین مواد اولیه و 
پرداخت تسهیلات برای بافندگان واقعی استان بوشهر با مشکل 
روبه رو باشــد. وی اضافه کرد: صرف داشتن کارت بافندگی به 
معنی بافنده فعال نیست و میزان تسهیلات مشاغل خانگی برای 
پرداخت به همه این افراد کافی نیســت اما مطالعات جشنواره 
نوآوری فرش دستبافت در اســتان بوشهر می تواند به هدفمند 
شدن پرداخت تســهیلات کمک کند.مدیرکل صنعت، معدن و 
تجارت اســتان بوشهر تصریح کرد: بیمه قالی بافندگان یکی از 
مشــکلات مهم این صنف است که باید برطرف شود. آمار بیمه 
شدگان بافندگی این استان در سال ۹2 یعنی ۱0 سال پیش بیشتر 
از امروز بود، بســیاری از افراد از دایره این بیمه حذف شدند.
صفوی با بیان اینکه رفع مشکل بیمه قالی بافان به توسعه اقتصاد 
و افزایش صادرات استان بوشهر کمک خواهد کرد، تاکید کرد: 
باید به دنبال روشی برای شناسایی بافندگان واقعی باشیم.وی با 
بیان اینکه ساختارها، تشکلات و تعاونی های بافندگی در استان 
بوشهر موثر نبوده اند، عنوان کرد: به دنبال ایجاد اتحادیه استانی 
فرش در مرکز استان هستیم تا با ۱0 هزار عضو بتوانیم مسائل، 
پیشنهادات، چالش ها و مشکلات را در این اتحادیه پیگیری کنیم.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر یادآور شد: سال گذشته 
طی برگزاری نمایشگاه در عسلویه بیش از چهار میلیارد تومان محصول 
صنایع دستی به فروش رسید. به دنبال آن هستیم تا از ظرفیت صنایع 
پارس جنوبی برای قرار گرفتن تولیدات فرش و گبه اســتان در سبد 
خرید صنایع بهره بگیریم.صفوی خاطر نشان کرد: سال گذشته علی 
رغم پیگیری ها نتوانستیم به آماری از تعداد دقیق فرش و گبه موجود 
در استان بوشهر دست پیدا کنیم تا در ادامه برای بازار آنها فکر کنیم.
وی گفت: در نمایشگاه دائمی منطقه پارس جنوبی یک غرفه بزرگ در 
اختیار تولیدات فرش و گبه استان بوشهر قرار خواهد گرفت تا بازاریابی 
خوبی انجام شود.مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اظهار 
کرد: فعالان فرش این اســتان در قالب هیــات تجاری می توانند در 
نمایشگاه های سایر استان ها حضور یابند.صفوی بیان کرد: فرش و به 
ویژه گبه تولیدی استان بوشهر منحصر به فرد است و همواره بازارهای 

سنتی کشورهای حاشیه خلیج فارس را در اختیار داشته است. 

خبر
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سال بیست و دوم شماره 4183   آرزو توکلی ســرویس استان ها // 
اســتاندار کرمان گفت: نقش بانک ها 
در توســعه اقتصادی غیر قابل انکار 
است و از طرف دیگر تزریق نقدینگی 
باعث تورم می شود اما در کشور ما اگر 
بانک ها به طور کامل نقدینگی خود را 
 قطع کنند، تولید حتما دچار آســیب 

خواهد شد.
  به گــزارش خبرنگار دریا؛  محمدمهدی 

فــداکار در جلســه شــورای هماهنگی 
بانک های استان کرمان اظهار کرد: توسعه 
در کشــور ایران بانک محور است و اگر 
بانک در سرمایه گذاری ها حضور نداشته 

باشد، سرمایه گذاری اتفاق نخواهد افتاد.
  او ادامــه داد: نقش بانک ها در توســعه 
اقتصادی غیر قابل انکار است و از طرف 
دیگر تزریق نقدینگی باعث تورم می شود 
اما در کشور ما اگر بانک ها به طور کامل 

نقدینگی خود را قطــع کنند، تولید حتما 
دچار آسیب خواهد شد.

  استاندار کرمان با یادآوری تجربه سال های 
۹3 و ۹4 که تورم حتی تک رقمی شــد، 
اظهار کرد: در آن زمان تسهیلات داده نشد 
و نقدینگی به جامعه تزریق نشد اما معتقدیم 
بــا این اقدام دیگر ســرمایه در گردش و 
ســرمایه گذاری مجددی رخ نمی دهد و 
تولید آســیب می بیند لذا تولید یک اصل 

است و باید حفظ شــود و لازم است که 
نقدینگی به سمت تولید سوق یابد.

  او عنوان کرد: بخش هایی از جامعه مانند 
تولید را نمی توان رها کرد و اگر نقدینگی به 
آنها تزریق نشود، دچار چالش می شوند و 

کار گره می خورد لذا باید مراقبت کنیم.
  فداکار ادامه داد: بخشی از منابع بانک ها 
در اســتان ناشی از منابع شرکت ها هستند 
اما شرکت ها توزیع مناسبی ندارند. باید از 

ظرفیت های قانونی استفاده کنیم تا بانک ها 
توزیع مناسبی داشته باشند و شرکت ها در 
بانک های هدف توزیع منابع مناسبی داشته 

باشند.
  او ادامــه داد: برخــی از گــروه های 
هدف مثــل مددجویان کمیتــه امداد یا 
مســکن روســتایی از گروه هایی هستند 
که اشــتغال آفرین و جامعــه هدف آنها 
کم درآمد هســتند و ظرفیت کار دیگری 

 ندارند لذا بانک هــا باید به این حوزه ها
کمک کنند.

  استاندار کرمان با اشاره به کاهش پرداخت 
تسهیلات در بانک ها، خطاب به روسای 
شعب بانک های اســتان عنوان کرد: باید 
کار بســیار جدی پیــش رود و کار لنگ 
نماند و بانک ها از ســازمان های مرکزی 
خود مطالبه داشته باشند تا مردم از منابع 

بانک های استان استفاده کنند.

استاندار کرمان:

نقش بانک ها در توسعه اقتصادی غیر قابل انکار است

  سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها // 
استاندار بوشهر گفت: امسال پیش بینی می شود 
۱00 هزار نفر از استان بوشهر به مراسم اربعین 
اعزام شوند و به فضل خدا با پشتیبانی لازم و 
تأمین اعتبارات مــورد نیاز، با کیفیت مطلوب 

انجام شود. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا؛ احمد محمدی زاده در 
نشست ســتاد اربعین استان بوشهر اظهار کرد: مردم 
اســتان بوشهر عاشق اهل بیت )ع( و ائمه اطهار )ع( 
هستند و در مراسم سالار شهیدان حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع( همواره حضوری باشکوه داشته و دارند 
و در برنامه اربعین نیز شــاهد حضور باشکوه مردم 
خواهیم بــود. وی با بیان اینکه پیــاده روی اربعین 
بزرگترین رویداد فرهنگی جهان اسلام و عالم بشریت 

است افزود: امسال ان شاءالله مراسم اربعین، باشکوه تر 
از سنوات قبل با یک اقدام گروهی با هماهنگی ستاد 

عتبات عالیات انجام می شود.
  استاندار بوشهر بیان کرد: در حوزه های حمل و نقل 
و تغذیه و بهداشت و درمان و اسکان و ...، پیش بینی 
لازم انجام شده است. محمدی زاده تصریح کرد: مردم 
استان بوشهر، از هم اکنون اقدامات لازم برای دریافت 
گذرنامه را انجام دهند تا در روزهای آخر به شلوغی 
برخورد نکنند. وی افزود: ســتاد عتبات عالیات در 
راستای ســاماندهی برنامه های اربعین اهتمام جدی 

دارد و امیدوارم به اهداف مورد نظر برسیم.
  محمدی زاده تصریح کرد: در زمینه تأمین مایحتاج 
غذایی به ویژه گوشت و مرغ و شکر، سازمان جهاد 
کشــاورزی استان بوشــهر همکاری لازم را انجام 

می دهــد.وی اضافه کرد: در زمینــه امنیت زائران و 
همچنین خدمات رســانی بهداشــتی و درمانی نیز 
تمهیدات لازم اندیشیده شده و هلال احمر و دانشگاه 

علوم پزشکی نهایت توان خود را به کار می گیرند.

استاندار بوشهر:

۱۰۰ هزار نفر از بوشهر به مراسم اربعین اعزام می شوند

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
استاندار یزد صنایع دستی را حاصل ادغام 
نیاز انسانها با زیبایی هنر خواند و این مهم 
را شرط بقای صنایع دستی در همه زمانها 

ذکر کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریــا؛ مهران فاطمی در 
مراســم بزرگداشت روز جهانی صنایع دستی و 
تجلیل از هنرمندان صنایع دســتی استان اظهار 
کرد: صنایع دستی دارای چند مولفه اصلی است 
که یکی از آنها نیاز است؛ به عبارتی عمده صنایع 
دستی، مبتنی بر نیاز انسانها تشکیل شده است. 
وی زیبایی را دیگر مولفه صنایع دستی خواند و 
گفت: در واقع انسانها نیاز خود را با ترکیب هنر 
به زیباترین شکل تامین می کردند و این که صنایع 
دستی محدود به زمان نمی شود نیز به دلیل خلق 

آن با زیبایی است.
  فاطمی با اشــاره به ســند »یزد نوین«، گفت: 
خوشــبختانه از آنجایی که این سند با مشارکت 
خود هنرمندان این حوزه تهیه شده، بسیاری از 
مسائل مطرح شده از ســوی هنرمندان صنایع 
دستی، در این سند دیده شده و آنچه اکنون مهم 
اســت، عملیاتی کردن آنهاست. وی با بیان این 

که هنرمندان صنایع دستی از آورده زیادی برای 
ایجاد کارگاه های صنایع دستی برخوردار نیستند،  
پیشنهاد کرد: شرکت شهرکهای صنعتی استان با 
ایجاد کارگاه های صنایع دستی، آنها را به صورت 

اجاره در اختیار هنرمندان قرار دهد.
فاطمی همچنین با اشــاره به مشکلات بیمه ای 
بسیاری از هنرمندان صنایع دستی، گفت: برخی 
مشــکلات و کسب سهمیه بیمه قطعاً به صورت 
کشوری دنبال می شــود ولی یکسری پیشنهاد 
مطرح شــده در این نشست مبنی بر این که هر 
هنرصنعت می تواند یک معین داشــته باشد را 
راهگشا باشــد مثلًا هنرمندان سفال و سرامیک 
می توانند از سوی کارخانجات کاشی استان مورد 
حمایت قرار گیرند.وی از هنر صنایع دســتی به 
عنوان یک صنعت پاک و فاخر یاد کرد و گفت: 
با ســرمایه گذاری در این حوزه می توان از این 

صنعت برای استان ارزآوری داشت.
استاندار در پایان با بیان این که حتماً در حوزه 
پرداخت تسهیلات، مسائل بیمه و هم در حوزه 
پیگیری  دســتی،  صادرات محصولات صنایع 
خواهیم داشت، ابراز امیدواری کرد که هر آنچه بر 
عهده استان است، انجام شود تا صنایع دستی یزد 
بتواند پویاتر و بالنده تر از گذشته، مسیر پیشرفت 
و تعالــی خود را طی کرده و جایگاه خود را در 

هرم پیشرفت استان پیدا کنند.
  رونمایی از پوســتر چهاردهمین نمایشــگاه 
سراسری صنایع دستی در یزد، سخنرانی جمعی 
از هنرمندان صنایع دستی در خصوص اقدامات 
و مشــکلات و ارائه پیشنهادات و نیز تجلیل از 
هنرمندان صنایع دستی دارای مهر اصالت و نشان 
بین المللی استان یزد، دیگر بخش این مراسم بود.

 استاندار یزد:

هنر صنایع دستی یک صنعت پاک و فاخر است

رئیس سازمان نهضت سوادآموزی عنوان کرد

فاصله ۲ درصدی باسوادی خرمشهر و آبادان نسبت به میانگین کشوری
   حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها// رئیس ســازمان نهضت 
سوادآموزی کشــور از فاصله ۲ درصدی باسوادی خرمشهر و آبادان 

نسبت به میانگین کشوری خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا؛  علیرضا عبدی در حاشیه جلسه شورای پشتیبانی 
سوادآموزی خرمشهر و آبادان که در خرمشهر برگزار شد، در خصوص سطح 
باسوادی در کشور اظهار کرد: در سطح کشور میزان بیسوادی برای گروه سنی 
۱0 تا 4۹ سال، تقریبا 2.۹ است یعنی ۹۷.۱ این گروه سنی در کشور باسواد 
است. این عدد در خرمشهر ۹5.۱ است یعنی خرمشهر در حوزه سوادآموزی 
تقریبا 2 درصد از نرم کشوری پایین تر است. آمار باسوادی آبادان نیز حدود 

۹5 درصد است.
  وی افزود: جلســه شورای پشتیبانی سوادآموزی خرمشهر و آبادان برگزار 
شــد. برنامه ریزی های لازم انجام خواهد شــد تا بیســوادی به پایان خود 

نزدیک تر شود.
  رئیس سازمان نهضت سوادآموزی با اشاره به فعالیت باشگاه سوادیار بیان 
کرد: این باشــگاه برای افرادی فعال اســت که پیش از این، نهضتی بوده و 
ســال های سال با نهضت سوادآموزی در ارتباط بوده اند. در این باشگاه، این 

افراد دور هم جمع می شوند تا در ترویج باسوادی در کشور موثر باشند. 
  عبدی در خصوص همکاری با خیرین ســوادآموزی نیز گفت: در حمایت 
از بیسوادان و آموزش دهندگان، نیازمند کمک مردم هستیم. سوادآموزی را 
نمی توان تنها با جریان دولتی به سرانجام رساند بلکه عامه مردم نیز باید کمک 
کنند زیرا صرفا آموزش و پرورش و نهضت سوادآموزی توانایی انجام این کار 
را حتی به لحاظ قانونی هم ندارند. در این خصوص همه باید به کمک بیایند.   
کمک خیرین می تواند از جنس مالی یا کمک به عنوان آموزش دهنده باشد و 

یا ظرفیتی ایجاد کنند که بیسوادان را به سوادآموزی تشویق کنند.
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به صورت فیزیکی نیز در روز برگزاری مناقصه به دبیرخانه این شرکت ارائه گردد. 
  توضيحات:  1- مبلغ تضمین شرکت درفرایند ارجاع کار10,797,069,169 ریال، به صورت ضمانتنامه معتبربانکي ویا واریز نقدي .

2- الزامات : **  1- ارائه مستندات انجام کار مشابه ) خدمات تنظیف وفضای سبز( با حداقل مبلغ 100,000,000,000 ریال در قالب قرارداد 
به همراه رضایتمندی مربوطه از کارفرما درپنج سال اخیر. 2- بازدیدمیدانی از پست ها و تکمیل و مهر و امضای صورتجلسه بازدید و اخذ تائیدیه 
از واحد نظارت و بارگذاری صورتجلسه بازدید در سامانه ستاد الزامی می باشد. 3- جلسه توجیهی با حضور نماینده کارفرما وتنظیم صورتجلسه 
 مربوطه، در دفتر امورتدارکات و قراردادها درســاعت11 صبح روز دوشــنبه مورخ 1402/4/5و بارگذاری در سامانه ستاد الزامی و شرط ورود 
می باشد. 3- دستگاه نظارت : معاونت بهره برداری شرکت سهـــامی برق منطقـــه ای هرمزگان می باشد و شرکتهای متقاضی می توانند 
درخصوص سئوالات فنی خود با تلفن  09177693029) آقای مهندس خادمی( تماس حاصل فرمایند. 4- حداکثـرمهلت بارگذاری وتحویل 
اسنـاد : بارگذاری محتویات پاکت 1 : )اسناد ارزیابی کیفی( و پاکت شماره 2 ) پاکات الف/ب /ج ( وارائه پاکت الف )ضمانتنامه شرکت در فرایند 
ارجاع کار به دبیرخانه این شرکت( تاساعت 9 صبح روز یک شنبه مورخ1402/04/11و زمان بازگشایی پاکات شماره1) ارزیابی کیفی( درساعت  
10 صبح همان روز در دفتر امور تدارکات و قراردادهاي این شرکت می باشد. ضمنا" تاریخ بازگشایی پاکات شماره 2 در جلسه همان روز تعیین و 
از طریق سامانه اطلاع رسانی می گردد. 5-به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر به دبیرخانه 

این شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهدشد. 
6-آگهي ما درسایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش "ثبت نام/ پروفایل تامین کننده / مناقصه گر"  قابل مشاهده مي باشد.      

 آگهي تجدید مناقصه عمومي یک مرحله اي بصورت فشرده
   » شماره 1402-02 «

شناسه آگهی : 1510107روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان       

آگهی مزایده 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۲۰۰۱۷۹ یک دستگاه خودروسواری هاچ بک تیپ: SE ۱۱۱ سیستم : سایپا مدل ۱۳۹۴ رنگ اصلی 
و رنگ فرعی: ســفید نوع رنگ: روغنی به شــماره انتظامی ایران ۸۴-۴۷۷ س ۸۳ - شماره شاسی NAS۴۳۱۱۰۰F ۵۸۱۹۷۳۱ : ۸۳  شماره 
موتور: ۵۳۳۳۹۹۴ و VIN: IRPC۹۴۱۷۲BD۸۱۹۷۳۱ متعلق به مجتبی حسن زاده فرزند: حسین که به موجب سند نکاحیه شماره : : ۲۶۹۲ 
، تاریخ سند : ۱۳۹۲/۰۷/۱۷ ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۴۰ شهر بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور اجرائیه و 
تشکیل پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۲۰۰۱۷۹ در این اداره گردیده است که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی، خودرو فوق توسط 
راهنمایی و رانندگی توقیف سیستمی و در پارکینگ دریا بازداشت گردیده و توسط کارشناس رسمی دادگستری بازدید به عمل آمده و نتیجه 

کارشناسی به شرح ذیل میباشد: تعداد سیلندر : ۴ ظرفیت: ۴ تعداد چرخ: ۴ نوع سوخت بنزین تعداد محور: ۲ وضعیت خودرو : اتاق و بدنه پوسیدگی دارد. موتور 
خاموش گیربکس : در حد مدل شیشه ها : سالم دیفرانسیل در حد مدل صندلی و جلو داشبرد: دارد . لاستیکها: دارای آج چراغ ها: سالم آیینه و برف پاک کن: دارد . 
دور گلگیر عقب سمت راست و درب عقب سمت راست و سپر عقب نیاز به بازسازی و رنگ دارد. از تاریخ ۱۴۰۲/۰۲/۰۹ در پارکینگ دریا متوقف میباشد. خودرو 
 مذکور به مبلغ ۲/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) دویست و بیست و پنج میلیون تومان(  ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری تشریفات قانونی از ساعت ۹ الی ۱۲ در روز 
سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۰۶ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش میرسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً 
فروخته می شود، شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ پایه مزایده به حساب 
سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده 
به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب 
خزانه واریز خواهد شد، کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده برنده مزایده است، ضمناً مزایده حضوری است و در صورتی که مال مورد مزایده در جلسه 

مزایده خریدار پیدا نکند مال با دریافت حق الاجرا و حق مزایده به قیمتی که مزایده از آن شروع می شود به بستانکار واگذار می شود. ۱۴۰۲/۱۳۰ م/الف
تاریخ انتشار: ۱۴۰۲/۰۳/۲۳

مریم چمنی - رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //مدیر مرکز خدمات 
محیط زیست و آلودگی محیطی جهاددانشگاهی یزد با 
اشــاره به وضعیت اضطراری محیط زیست در 50 سالگی 
روز جهانی آن، تاکید کرد: بحران های زیســت محیطی 
غیرقابل جبران هستند و برای جلوگیری از آنها علاوه بر 
فرهنگسازی، اهتمام به امر نظارت و پرهیز از چشم پوشی 

بسیار ضروریست. 
    به گزارش خبرنگار دریا؛ مائده دهقانی با اشاره به نامگذاری 
پنجم ژوئن به عنوان روز جهانی محیط زیســت از سال ۱۹۷3 
تاکنون به رهبری برنامه محیط زیســت ســازمان ملل متحد 
)UNEP(، اظهار کرد: روز جهانی محیط زیســت، بزرگترین 
سکوی جهانی برای اطلاع رسانی عمومی محیط زیست است 
که میلیون ها نفر در سراســر جهــان آن را در قالب برگزاری 
برنامه های مختلفی، جشن می گیرند.وی با بیان این که در حالی 
امسال پنجاهمین سال نامگذاری این روز ارزشمند را شاهدیم که 
متاسفانه با وجود چنین برنامه ها و آگاهی هایی، وضعیت در حوزه 
محیط زیست، اضطراری است و اگر به وضعیت بحران برسیم با 
نابودی میلیون ها گونه جانوری، گیاهی و مرگ بسیاری انسانها 
روبرو خواهیم شد و دیگر فرصتی برای جبران باقی نخواهد ماند. 
این کارشناس محیط زیست معنی و مفهوم کلمه بحران را از زمان 
وقوع بحران کرونا برای عموم مردم بسیار قابل درک تر دانست و 
افزود: مردم در جریان بروز بحران کرونا، نزدیک به سه سال از 
زندگی عادی فاصله گرفتند و حتی بسیاری نزدیکان خود را از 
دســت دادند.وی تاکید کرد: البته ذکر این نکته بسیار قابل تامل 
است که شاید در حوزه  بیماری با انجام پژوهش و دستیابی به 
واکسن بتوان وضعیت بحرانی و زندگی انسانها را به روال عادی 
بازگرداند ولی در حوزه محیط زیست مواجه با بحران و رسیدن به 
مرحله بحران برابر با نابودی است و هیچ واکسنی نمی توان محیط 

زیست بحران زده را به حالت عادی بازگرداند.
  دهقانی خاطرنشان کرد: بزرگداشت روز جهانی محیط زیست 
به برجسته ســازی چالش های فوری که در حال حاضر با آن 
مواجه ایم مانند تغییرات آب و هوایی، از دست دادن تنوع زیستی 
و آلودگی ها کمک می کند و امســال که این روز جهانی با شعار 
»راه حل ها برای آلودگی پلاستیک« نامگذاری شده بیانگر این 
نکته است که در این حوزه به چالش رسیده ایم و اگر کنترلی در 
این رابطه انجام نشود، به بحرانی غیر قابل جبران خواهیم رسید.   
  وی با بیان این که بشر سالانه بیش از 430 میلیون تن پلاستیک 
تولید می کند، تصرح کرد: دو سوم این پلاستیک ها، محصولاتی با 
عمر کوتاه هستند که خیلی سریع به زباله تبدیل می شوند یا نیمی 
از آنها فقط برای یک بار استفاده طراحی شده و این در حالیست 
که تنها کمتر از ۱0 درصد این تولیدات بازیافت می شــوند. وی 
هزینه های اجتماعی و اقتصادی آلودگی پلاستیک را سالانه بین 
300 تا ۶00 میلیارد دلار ذکر کرد و گفت: تخمین زده می شود که 
سالانه ۱۹ تا 23 میلیون تن پلاستیک  به دریاچه ها، رودخانه ها 
و دریاها ریخته می شود که این وزن تقریباً معادل 2200 برج ایفل 
است.این کارشناس محیط زیست به راه یابی میکروپلاستیک ها 
که ذرات ریز پلاســتیکی تا قطر پنج میلی متر را شامل می شوند 
به غذا، آب و هوای موجودات اشــاره و عنوان کرد: تخمین زده 

می شود که هر فرد در این سیاره بیش از 50 هزار ذره پلاستیکی 
در سال مصرف می کند که اگر استنشاق مدنظر باشد، بسیار بیشتر 
خواهد بود.وی با تاکید بر این که پلاستیک های یک بار مصرف 
دور ریختنی یا سوخته شده به ســلامت انسان و تنوع زیستی 
آسیب می رساند و هر اکوسیستمی را از قله کوه ها تا کف اقیانوسها 
آلوده می کند، اضافه کرد: دولت ها، شــرکت ها و سایر ذینفعان با 
علم و راه حل های موجود برای مقابله با این مشکل باید اقدامات 
خود را برای حل این بحران افزایش داده و ســرعت بخشند و 
این امر بر اهمیت  روز جهانی محیط زیست، در بسیج اقدامات 
متحول کننده از هر گوشــه جهان تأکید می کند.دهقانی در ادامه 
خاطرنشان کرد: براساس گزارش اخیر UNEP، اگر کشورها و 
شرکت ها با استفاده از فناوری های موجود، سیاست های عمیق 
و تغییرات بازار را اعمال کنند، آلودگی پلاستیک تا سال 2040 
می تواند 80 درصد کاهش یابد.وی با بیان این که به خاطر سلامت 
سیاره زمین، به خاطر سلامتی خود و به خاطر رفاه خود، باید به 
آلودگی پلاستیک پایان دهیم، گفت: معتقدم سوای از تکنولوژی 
و دانش بــرای کنترل چالش های محیط زیســتی، دو موضوع 
»فرهنگ ســازی« و »نظارت و کنترل«، دو اهرم اساسی برای 
رسیدن به نتایج مثبت و کاهش آلودگی ها در این حوزه هستند. 
وی ابراز کرد: موضوع فرهنگ ســازی و آموزش حرف اول را 
در تمام مسائل و چالش ها می زند ولی این موضوع نقش بسیار 
موثری به ویژه در حوزه محیط زیســت بــه همراه دارد چرا که 
موضوعی است که مردم به خاطر برخوردهای روزانه، آن را بسیار 
راحت تر درک می کنند.مدیر مرکز خدمات تخصصی محیط زیست 
و آلودگی محیطی جهاددانشگاهی یزد اظهار کرد: متاسفانه مباحث 
محیط زیست در کشورمان از همان زمان یادگیری سواد در مفاهیم 
کتب آموزشی  پررنگ دیده نشده و این موضوع باعث می شود 
که به دیــد یک موضوع پیش پا افتاده و غیرقابل اهمیت درنظر 
گرفته شــود.وی تاکید کرد: رویدادها، اقدامات و نمایشگاه هایی 
که در مراکز اجتماعی، مدارس، مشــاغل و حتی خانه ها برگزار 
می شوند، نشان می دهند که چگونه افراد و جوامع، محرک های مهم 
کنش های زیست محیطی هستند؛ آنها می توانند دولت ها، شهرها، 
موسسات مالی و صنایع را تشویق کنند تا از ظرفیت خود برای 
سرمایه گذاری و اجرای راه حل های بزرگ برای غلبه بر و معکوس 

کردن بحران آلودگی پلاستیک استفاده کنند. 
  دهقانی با اشــاره به نقش مهم موضوع کنترل و نظارت، گفت: 
با وجود دانش، فرهنگ و آگاهی، به تنهایی قادر به رســیدن به 
نتیجه مثبت نخواهیم بود لذا نظارتها باید قبل و حین کلیه اقدامات 

برای کاهش آلودگی ها وجود داشته باشد.وی در همین رابطه به 
موضوع پسماند در کشورمان اشاره و عنوان کرد:  پس از تصویب 
آیین نامــه اجرایی قانون مدیریت پســماندها در ۱384/5/5 
ازسوی هیئت وزیران، تهیه طرح های جامع مدیریت پسماند از 
ابتدای سال ۱38۶ در دســتور کار شهرداری ها و دهیاری های 
کشور قرار گرفت و مقرر شد براساس تهیه مطالعات طرح های 
جامع و تصویب نهایی آنها در کارگروه استانی و ملی مدیریت 

پسماند، به طرح های اجرایی مربوطه اعتباراتی تعلق گیرد.
  وی با بیان این که برطبق ماده 4 آیین نامه اجرایی قانون مدیریت 
پســماندها، طرح های جامع مدیریت پسماندهای عادی باید با 
هدف تفکیک پسماندها تهیه شوند، افزود: سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشــور در راســتای اجرای این ماده قانونی در 
تاریخ ۱385/۱2/2۶، دستورالعملی را با عنوان »دستورالعمل 
تهیه طرح هــای جامع مدیریت پســماندها«  تدوین و به کلیه 
استانداری های کشور ابلاغ کرد که با این شیوه کلیه شهرداری ها 
جهت اخذ اعتبارات اجرایی مدیریت پسماندهای عادی خود ملزم 
به ارائه طرح های جامع مدیریت پسماند شدند. این مسئول عنوان 
کرد: خروجی این دستورالعمل، برنامه های کوتاه مدت، میان مدت 
و بلند مدت در تمام مولفه های مدیریت پسماند با در نظر گرفتن 
برنامه عملیاتی و کلیه هزینه هاست به عبارتی عملًا اعتباری برای 
اجرای آنها در نظر گرفته شده و  دانش و اعتبار برای هزینه کرد 
آن وجود دارد اما متاسفانه هنوز بعد از ۱۶ سال در این حوزه با 
مشکلات عدیده ای روبرو هستیم.وی با اشاره به این که وضعیت 
نابسامان ســایت های دفن پسماند منشاء بسیاری از آلودگی ها 
و یکی از منابع تولیدکننــده گازهای گلخانه ای و تاثیرگذار در 
گرمایش جهانی هستند، وضعیت کنونی حوزه پسماند را حاصل 
ضعف نظارت و کنترل دانســت که به وضوح اهمیت این مقوله 
را در این مورد شــاهد هستیم. وی تاکید کرد: نمی توان همیشه 
بهانه آورد که دانش نیســت یا ابزار قانونــی و بودجه ای برای 
 هزینه کرد وجود ندارد بلکه در خیلی از موضوعات و چالش های 
محیط زیســت، نظارت و کنترلی وجود ندارد و خیلی راحت 
از بسیاری موارد چشم پوشی می شــود.دهقانی در پایان ابراز 
امیدواری کرد؛ در آینده، بزرگداشت روز محیط زیست فقط در 
حد نمادین و شــعار نباشد بلکه به روزی برای ارائه دستاوردها 
و نتایج کارهای ارزشــمند در این حوزه و یک گامی مثبت در 
راستای رسیدن به اهداف با ارزش حفاظت محیط زیست تبدیل 
شود و به نحوی رفتار کنیم که حسرت هوا، خاک و آبی عاری از 

آلودگی را برای فرزندان و نسلهای بعدمان باقی نگذاریم.

مدیر مرکز محیط زیست جهاددانشگاهی یزد تاکید کرد

بحران های زیست محیطی؛ فاقد واکسن و غیرقابل چشم پوشی
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اقتصادی

خبر

»برگ تشخیص مالیاتی« بانک های متخلف
 در نهضت ملی مسکن صادر شد 

  گروه اقتصادی// در حالی بیش از ۶ ماه از اعلام جریمه ۶0 
هزار میلیارد تومانی بانک های متخلف در نهضت ملی مسکن 
می گذرد که ســازمان امور مالیاتی از صدور برگ تشــخیص 
مالیاتی برای این بانک ها خبر داد. نیمه آبان ماه ســال گذشته 
سرپرست دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از جریمه 
۶0 هزار میلیارد تومانی بانک های متخلف در نهضت ملی مسکن 
خبر داده و گفته بود:  تاکنون حدود 20 هزار میلیارد تومان توسط 
بانک مسکن به پروژه های طرح نهضت ملی مسکن اختصاص 
یافته، اما همکاری ســایر بانک ها مناسب نبوده است.ابوالفضل 
نوروزی افــزود: بانک هایی که در اجــرای طرح نهضت ملی 
مســکن همکاری لازم را نداشتند باید حدود ۶0 هزار میلیارد 
تومان جریمه مالیاتی به ســازمان مالیاتی پرداخت کنند.وی با 
بیان این که مجموعا 24 هزار میلیارد تومان تسهیلات در طرح 
نهضت ملی مسکن پرداخت شده است، ادامه داد: جریمه مالیاتی 
بانک هایی که در اجــرای طرح نهضت ملی همکاری نکردند 
جزو منابع صندوق ملی مسکن است.وی یادآور شد: طبق ماده 
4 قانون جهش تولید مسکن، بانک ها موظف شدند تا 20 درصد 
تســهیلات پرداختی خود را به بخش مسکن اختصاص بدهند. 
ایــن قانون هم در قانون بودجــه ۱400 و هم در قانون جهش 
تولید مسکن تاکید شد.سرپرست دفتر اقتصاد مسکن  تاکید کرد: 
براساس بخشنامه ابلاغی بانک مرکزی، بانک ها مکلف شده اند 
حدود 500 هزار میلیارد تومــان را برای اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن تخصیص دهند. در جلسات شورای عالی مسکن 
با حضور رییس جمهور، معاون اول رییس جمهور و در شورای 
هماهنگی اقتصادی موضوع مسکن به شکل ویژه دنبال می شود 
که امیدوار هســتیم با این پیگیری هــا در پرداخت های طرح 
نهضت ملی مسکن تسریع حاصل شود.نوروزی اواخر فروردین 
ماه امســال نیز درباره پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن 
بــا ارائه آماری گفته بود: حــدود ۱۷ درصد از تکلیف قانونی 
بانک ها در پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن محقق شده 
است. به عبارت دیگر از برنامه عقب هستیم.این در حالی است 
که رئیس ســازمان امور مالیاتی از صادر شدن برگ تشخیص 
مالیاتی برای بانک هایی خبر داد که تسهیلات نهضت ملی مسکن 
را پرداخت نکرده اند.سید محمدهادی سبحانیان افزود: با توجه 
به این که بانک ها به برگ تشخیص صادر شده اعتراض داشتند، 
پرونده آن ها در مراجع حل اختلاف است؛ بنابراین تاکنون هیچ 
مالیاتی از محل پرداخت نکردن تسهیلات بانکی به حوزه مسکن 
دریافت نشده است.وی با یادآوری این که مطابق قانون جهش 
تولید مسکن )نهضت ملی مسکن( بانک ها باید سالانه 20 درصد 
تسهیلات پرداختی خود را به بخش مسکن اختصاص دهند، در 
غیر اینصورت همان مبلغ را باید به عنوان جریمه به سازمان امور 
مالیاتی پرداخت کنند، تصریح کرد: سازمان امور مالیاتی مُصِر 
اســت تکالیف مربوط به خانه های خالی و پرداخت تسهیلات 
بانک ها به بخش مسکن را اجرایی کند.وی با اشاره به این که در 
رابطه با پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن تک تک بانک ها 
بررســی و برای همه بانک ها برگ مطالباتی صادر شده است، 
اضافه کرد: برخی بانک ها به برگ مطالبات و برگ تشــخیص 
اعتراض کرده اند که پرونــده آن ها در هیئت های حل اختلاف 
مالیاتی بررسی می شود.رئیس سازمان امور مالیاتی کشور ادامه 
داد: در هیئت های حل اختلاف رسیدگی به پرونده های مالیاتی 

درباره تسهیلات بانکی به حوزه مسکن را تسریع خواهیم کرد.
سبحانیان با بیان این که دریافت مالیات روند قانونی دارد، گفت: برای 
عملکرد فعالان و بنگاه های اقتصادی در هر زمینه ای مکلفیم برگ 
تشــخیص صادر کنیم. این برگ تشخیص می تواند مورد اعتراض 
بانک ها قرار گیرد و برای رسیدگی به مراجع حل اختلاف می رود. 
در این زمینه روال قانونی در حال طی شــدن اســت و هیچ گونه 
تعللی نخواهد بود. طبق اظهارات سرپرســت دفتر اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرســازی تا آبان ماه سال گذشته جریمه بانک های 
متخلف حدود ۶0 هزار میلیارد تومان بود. با توجه به این که روند 
عدم همراهی برخی بانک ها با طرح نهضت ملی مســکن همچنان 
ادامه دارد رقم جریمه این بانک ها در ســال ۱402 هنوز مشخص 
نیست. به گزارش  تسنیم، تا دیماه سال گذشته 20 بانک  و موسسه 
سامان، کارآفرین، اقتصاد نوین،  پاسارگاد، سینا، سرمایه، دی، آینده، 
شهر، گردشگری، خاورمیانه،  ایران زمین، توسعه تعاون، رفاه، سپه، 
پست بانک، کشاورزی، صادرات، ملل و نور با وجود سهمیه قانونی، 

تسهیلاتی را در طرح نهضت ملی مسکن پرداخت نکرده بودند.
پرداخت ۱۰۰ میلیون کمک بلاعوض 

برای تامین مسکن مددجویان
  گــروه اقتصادی// معاون بنیاد مســکن گفت: به منظور تامین 
مسکن اقشار تحت پوشــش نهادهای حمایتی، مبلغ ۱00 میلیون 
تومان کمک بلاعوض و 200 میلیون تومان وام جمعا 300 میلیون 
تومان پرداخت می شــود. مجید جودی اظهار کرد:  برای نوسازی 
واحدهای مسکونی روستایی 200 میلیون تومان تسهیلات 5 درصد 
پرداخت می شود که در سال جاری تا کنون ۱۱0 هزار واحد در قالب 
طرح نهضت ملی مسکن به مرحله ی عقد قرارداد با بانک رسیده و 
کارهای اجرایی در این بخش شروع شده است.وی افزود: احداث 
حدود ۱۷0 هزار واحد روســتایی نیز در ســال گذشته آغاز شده 
که با ۱۱0 هزار واحد امســال مجموع واحدهای روستایی درحال 
ساخت به 280 هزار مورد رسیده است. معاون بازسازی و مسکن 
روستایی بنیاد مســکن تصریح کرد: به منظور کمک به افرادی که 
توانایی پرداخت آورده ندارند مبالغی بین ۱00 تا ۱۱0 میلیون تومان 
کمک بلاعوض برای تامین مســکن به خانوارهای تحت پوشش 
نهادهای حمایتی پرداخت می شــود.جودی گفت: این کمک ها در 
قالب تفاهم نامه های جداگانه با کمیته امداد و بهزیستی به میزان ۱00 
میلیون تومان و با بنیاد مســکن به صورت تامین  مصالح تا ۱۱0 
میلیون تومان به ازای هر واحد انجام می شود. 200 میلیون تومان نیز 
وام است که مجموع پرداختی برای این خانوارها 300 میلیون تومان 
خواهد بود. وی با درخواست از بانک ها برای تسریع در پرداخت 
وام 200 میلیون تومانی مسکن روستایی گفت: در زلزله خوی برای 
۱۱00 واحد عقد قرارداد با بانک داشتیم که برخی بانک ها تا کنون 
۷00 فقره پرداخت داشته اند اما یکی از بانک ها که حدود 400 فقره 
تســهیلات را بر عهده گرفته بود عملکرد قابل قبولی در این بخش 

نداشته و فقط به ۶ واحد وام پرداخت کرده است.

   گروه اقتصــادی // ایران با تولید حدود یک 
میلیون و ۳00 هزار تن خرما در سال، دومین 
کشور تولید کننده این محصول در جهان پس 
از مصر محسوب می شود؛ اما باوجود این میزان 
ظرفیت و قدمت در تولید؛ درحوزه صادرات، 
آن گونه که بایــد ارزش افزوده ای نصیب مان 

نمی شود. 
  ایران با تولید حدود یک میلیون و 300 هزار تن 
خرما در سال، دومین کشور تولید کننده این محصول 
در جهان پس از مصر محسوب می شود؛ اما باوجود 
این میــزان ظرفیت و قدمــت در تولید؛ درحوزه 
صادرات، آن گونه که باید ارزش افزوده ای نصیب مان 
نمی شــود؛ نه در بخش خرمای تازه و نه در حوزه 
خرمای فرآوری شده. عوامل زیادی دست به دست 
هم داده اند تــا در بازار جهانی نتوانیم متناســب 
با ظرفیت خود حاضر شــویم؛ از عدم شــناخت 
کشــورهای اروپایی و آمریکا نسبت به محصول 
خرما گرفته تا نبود سیستم بسته بندی مناسبِ حضور 
در بازارهای جهانی. ایران در بازار 8 میلیون تنی و 
۱.2 میلیارد دلاری خرمای جهان با وجود جایگاه 
ویژه ای که دارد؛ اما متوسط فروش صادراتی پایینی 
دارد و باوجود اینکه یکی از صادرکنندگان بزرگ 
خرما محســوب می شــود؛ این صادرات ارزش 
افزوده بالایی را نصیبش نمی کند و علت عمده آن 
 به کیفیت محصول و نبود سیستم بسته بندی مناسب

 باز می گردد. 
  مقداد تکلوزاده، دبیرانجمن ملی خرمای ایران گفت: 
ایران ســالانه یک میلیون و300 هزار تن خرما در 
۶ استان سیستان وبلوچستان، هرمزگان، خوزستان، 
کرمان، بوشهر و فارس تولید می کند. دبیرانجمن ملی 
خرمای ایــران در رابطه با میزان ضایعات خرما و 
نحوه استفاده آنان نیز، تصریح کرد: خرمایی را که 
نتوایم به صورت تازه خوری مصرف کنیم را خشک 
و در نهایت تبدیل به پــودر می کنیم که به آن پودر 
خرما، آرد خرما و یا شــکر خرما می گوییم که در 
صنایع شیرینی ســازی مورد استفاده قرار می گیرد، 
همچنین مدتی اســت که در رابطه با هسته خرما 
هم تبلیغات و بازاریابی می شود که اقدامی مناسب 
 اســت و از پودر آن به عنوان قهوه خرما اســتفاده

 می شود.
  تولید و صادرات پودر خرما، در حد هیچ

تکلوزاده به این پرسش که چه میزان از این فرآورده ها 
صادر می شوند، پاسخ داد: حجم صادرات پودر خرما 
بسیار ناچیز و در حد هیچ است، به همین دلیل شاید 
معنادار نباشد که شرکتی بخواهد وارد صادرات این 
حوزه شود. وی اضافه کرد: در حال حاضر حدود 
۹5 درصد خرمای صادراتی به صورت تازه خوری 
صادر می شود و ۹0 درصد از پنج درصد مابقی هم 
به صورت شــیره خرما فرآوری و مابقی آن به سایر 

فرآورده ها تبدیل می شود. همچنین برخی از ارقام 
خرما به دلیل اینکه کیفیت مناسبی ندارند، مصرف 
انسانی آنان از نظر میکروبی و شیمیایی توجیه پذیر 
نیست، بنابراین به مصرف خوراک دام می رسند و در 
کارخانجات به عنوان فیلر تولید خوراک دام مورد 
استفاده قرار می گیرند. دبیرانجمن ملی خرمای ایران 
اضافه کرد: همچنین از یک میلیون و 350 هزار تن 
خرمای تولید شده در ایران، حدود ۱8 تا 20 درصد 
به دلیل کیفیت پایین و نداشتن بافت و رنگ موردنظر، 
مصــرف تازه خوری ندارد که از این 200 هزار تن، 
 حدود ۱۷0 تا ۱80 هزار تن در داخل مورد استفاده

 قرار می گیرد.
  یکی از مشکلات اصلی در بحث صادرات 

فرآورده خرما، بازارسازی است
  تکلوزاده آلمان، سوئیس و بلژیک را کشورهایی 
دانســت که فرآوری خرما در آنجا انجام می شود، 
تصریح کرد: معمولاً کشــورهای هدف صادرات و 
آنانی که متقاضی ماده اولیه خرما هســتند، تمایل 
دارند فرآوری را در کشور خودشان انجام دهند، تا 
هم محصول را طبق کیفیتی که می پسندند تولید کنند 

و هم بحث اشــتغال زایی و ارزش افزوده فرآوری 
در کشور خودشــان به وجود آید، از طرفی سالانه 
در دنیا بین 8.5 تا ۹ میلیون تن خرما توســط ۱5 
تا 20 کشــور تولید می شود که چون همگی به این 
شــیوه فعالیت دارند از همین رو از ایران هم همین 
توقع وجود دارد، البته محصول فراوری شــده هم 
صادر می کنیم؛ اما میزان آن بســیار محدود است و 
به کشورهای اروپای غربی و کانادا در کنار خرمای 
تازه، آرد آن را برای اســتفاده در صنایع شیرینی و 

شکلات صادر می کنیم. 
  وی تاکیــد کرد: البته ناگفتــه نماند که به صورت 
کلی خرما محصول استراتژیک کشورهای مسلمان 
محســوب می شود و بیشــتر در کشورهای عرب 
زبان و مسلمان مورد استفاده قرار می گیرد و دیگر 
کشورها شــناخت آنچنانی از این محصول ندارند، 
بنابراین نکته مهمی که در این رابطه وجود دارد اینکه 
ما باید در ابتدا بر مسئله بازارسازی و بازاریابی این 
محصول در دیگر کشورها فعالیت کنیم تا آنان با این 

محصول آشنا شوند.
  دبیرانجمن ملی خرمای ایران وظیفه بازارســازی 

و بازاریابی را بر عهده ســازمان توسعه تجارت و 
به طور کلی دولت می دانــد و می گوید: به صورت 
کلی هر ماده دوریختنی را فــرآوری کنیم، ارزش 
افزوده تولید می کند؛ اما بازارســازی و بازاریابی 
در کشورهای هدف بسیار مشکل است؛ چراکه ما 
به صورت هدفمند از طرف دولت حمایت نمی شویم 
و شــرکت های خصوصی هم به لحــاظ مالی توان 
سرمایه گذاری در این رابطه را ندارند، بنابراین باید 
دولت وارد این حوزه شود و بخش خصوصی هم در 

این امر به کمک دولت برود. 
  تکلوزاده خاطرنشــان کرد: البتــه باید این نکته 
را هــم گفت که در حال حاضر کشــورهایی نظیر 
تونس، امارات و عربستان که در تولید این محصول 
 پیش رو هســتند، خرما را به صورت تازه خوری

 صادر می کنند.
  مشکلی در حوزه تکنولوژی نداریم

  وی تاکید کرد: در حوزه تکنولوژی و ماشین آلات 
فرآوری خرما با مشکل مواجه نیستم و دستگاه ها، 
استاندارد کشورهای هدف صادراتی را دارد. حدود 
40 تا 50 کارخانه فرآوری خرما داشــتیم که 50 

درصــد از این کارخانجات به دلیــل نبود تقاضا و 
بازاریابی نامناســب یا تعطیل شدند و یا به سمت 
بسته بندی و سورتینگ رفتند، بنابرانی همان گونه که 
گفته شد مشکل اصلی ما در بحث صادرات فرآورده 
خرما عدم آشنایی کشورها با این محصول و نبود 

خرما در سبد مصرفی شان است.
   دبیر انجمن خرمای ایــران ضمن بیان اینکه در 
حال حاضر خرمای ایران به ۷3 کشــور دنیا صادر 
می شود، خاطرنشان کرد: بیشترین میزان صادرات 
خرمای ایران به هندوستان انجام می شود و پس از 
آن کشورهای سی.آی.اف، کشورهای جنوب شرق 
آسیا نظیر مالزی، سنگاپور و اندونزی و کشورهای 
غــرب اروپا همچون آلمان، دانمــارک، بلژیک و 
 فرانسه و همچنین کشــورهای آمریکای شمالی و

 آفریقای شرقی.
  تونس، عربستان و امارات رقبای اصلی 

ایران در بازار خرما 
  تکلوزاده در بخش دیگری از ســخنان خود ابراز 
کرد: به نظر می رسد به جای اینکه حجم صادراتی را 
افزایش دهیم، بهتر اســت بر روی ارزش صادراتی 
یعنی درجه بندی مناسب و بسته بندی تمرکز کنیم 

که مدتی است بر روی این موضوع کار می شود.
  وی تونس، عربســتان و امارات را رقبای اصلی 
ایران در این بــازار خواند و اظهــار کرد: تونس 
به دو دلیل بهترین کشــور در حوزه تولید خرمای 
ارگانیک و ســالم اســت. اول اینکه میزان تولید 
خرما در این کشور بســیار کمتر از ایران و حدود 
300 هزار تن اســت که به دلیل همین میزان پایین 
نظارت بر تولید محصول باکیفیت بالاســت و دوم 
اینکه این کشور سال ها تحت استعمار فرانسه بوده، 
بنابراین مدیریت کشاورزی آن مدیریتی برگرفته از 
 اروپاســت به طوری که به سمت تولید محصولات 

بایو رفته اند.
  به گــزارش قدس آنلاین، شــاید برایتان جالب 
باشــد که بدانید بازار جهانی شیرینی جات حجمی 
معادل 44 میلیارد دلار اســت و پیش بینی شده که 
بازار جهانی شکر تا ســال 202۶ به 203 میلیون 
تن برســد که باتوجه به اینکه مدتی اســت تمامی 
کشــورها به ویژه کشورهای اروپایی که اتفاقا جزو 
تولیدکنندگان بزرگ شیرینی جات جهان محسوب 
می شوند، بر اســتفاده از قند طبیعی به جای شکر 
تاکید دارند و به این ســو رفته اند که در محصولات 
خود از قند طبیعی اســتفاده کنند. بنابراین مسئله 
تغییر نگرش در الگوی مصرف و از طرفی افزایش 
هرساله شیرینی جات در جهان می طلبد که ایران از 
شیوه سنتی و صادرات محصولات به صورت خام 
خارج شود و با یک مدیریت و برنامه ریزی اصولی، 
در مسیر بازارســازی و بازاریابی خرما و به ویژه 

فرآورده های آن گام بردارد.

  گروه اقتصــادی // مدیر طرح واردات خودرو 
وزارت صمت با اشاره به تسهیل و اصلاح قانون 
واردات خودرو، گفت: به زودی حدود یک هزار 
دستگاه انواع خودرو وارداتی از گمرکات کشور 

ترخیص می شود. 
  مهدی ضیغمی درباره آخریــن وضعیت واردات 
خودرو، اظهار داشــت: از زمانی که فرآیند واردات 
خودرو در نیمه دوم سال گذشته آغاز شد می دانستیم 
که با قوانین فعلی بحث واردات خودرو کار سختی 
خواهد بود بنابراین به دنبال اصلاح و تسهیل قانون 

واردات خودرو توسط قوانین بالادستی رفتیم. 
  مدیر طــرح واردات خودرو وزارت صمت اظهار 
داشت: پیشــنهاد اصلاح قوانین واردات خودرو در 
دی ماه پارسال مطرح شد اما 3 ماه بطول انجامید تا 
جلسه در این مورد تشکیل شود و در نتیجه قانون 
اصلاح شده در اردیبهشــت ماه ابلاغ شد، به دلیل 
شیوه ابلاغ قوانین بالادســتی تا زمانی که ابلاغ به 
دستورالعمل تبدیل شد مدتی زمان بر شد لذا با قانون 
جدید، بحث واردات خودرو در خصوص استاندارد، 
 گمرک، محیط زیســت و غیره تسهیل شده است؛ 
به عنوان مثال در خصوص قوانین محیط زیســت، 
یورو ۶ به یورو 5 تبدیل شده است و یا در گمرک 
دیگر چالش واردات خــودرو از طریق نمایندگی 

اصلی مطرح نیست. 
  سرپرست ســازمان توســعه تجارت ایران بیان 
داشت: همچنین براساس قانون اصلاح شده واردات 
خودرو الزام اســتاندارد ایمارک )استاندارد اتحادیه 
اروپا( برای خودروهای وارداتی برداشته شد و لذا 
اســتاندارد خودروهای وارداتی غیر از ایمارک نیز 
پذیرفته شــد. وی اظهار داشت: با تغییرات به عمل 
آمــده در قانون واردات خودرو و اجرای آئین نامه 
جدید ترخیص خودروهای وارداتی تسریع می شود 
به طوری که با اقدامات انجام شــده در خصوص 
واردات خودرو تعدادی خودروی زوتی از گمرکات 
کشور ترخیص شد و طی هفته جاری و هفته آینده 

نیز ترخیص خودروهای هیوندا آغاز خواهد شد.

   وی با بیان اینکه ۱۷ شــرکت فعال ثبت سفارش 
واردات خــودرو داده اند، افــزود: بحث تامین ارز 
واردات خودرو از ســوی بانک مرکزی پیگیری و 
مقرر شد که ارز منشا صادرات غیرنفتی و صادرات 
غیر پتروشــیمی و به عبارتی صادرات محصولات 
خرد در اختیار واردات این خودروها قرار می گیرد 
و در واقع مسیر واردات خودرو هموار شده است. 

  مدیر طــرح واردات خودرو وزارت صمت اظهار 
داشــت: نزدیک به 4 هزار دستگاه خودرو تاکنون 
وارد گمرک شــده اســت و تعداد قابل توجهی از 
خودروهای وارداتی نیز در انتظار دریافت تاییدیه 
استاندارد هستند که با توجه به تغییرات انجام شده 
در استانداردهای خودرویی به زودی این خودروها 
تاییدیه اســتاندارد را دریافت می کنند. وی افزود: 
تعدادی خودرو نیز در بر روی کشــتی در مســیر 
ایران است در مجموع نیز روند ترخیص خودروها 
از گمرکات کشور آغاز شــد بطوری که در سری 
قبل تعداد 5۱ دستگاه خودرو چانگان از گمرکات 
ترخیص شد و همانطور که اشاره شد تعداد خودرو 

زوتی از گمرکات ترخیص شد.
  ضیغمی اظهار داشــت: با توجه به اقدامات انجام 
شــده به زودی بالغ بر یک هزار دستگاه خودرو از 

گمرکات کشور ترخیص می شود. 
  وی گفت: تاکنون خودرو وارداتی به دست مشتریان 
نرســیده اما با توجه به فراخوان سایپا به مشتریان 
برای واریز وجه، پس از دریافت وجه از مشتریان 
و طی شدن فرآیند این بخش، تحویل خودروهای 
 وارداتی از سوی شرکت ســایپا به مشتریان آغاز 
می شــود. مدیر طرح واردات خودرو درباره تغییر 
تعرفه واردات خودرو گفــت: تعرفه واردات تغییر 
داشته اســت اما این موضوع باید از سوی گمرک 

ابلاغ شود. 
  بــه گزارش قدس آنلاین، وی با بیان اینکه حدود 
32 هزار نفر در ســامانه یکپارچه متقاضی خرید 
خودروهای وارداتی هستند، گفت: تامین ارز برای 

واردات این تعداد خودرو پیش بینی شده است.

ترخیص یک هزار دستگاه انواع خودرو وارداتی 
از گمرکات کشور در آینده نزدیک

سهم پایین صادرات فرآورده های خرمای ایرانی  

  گروه اقتصــادی//  رئیس کل بانک مرکزی 
گفت: عامل بی ثباتی اقتصادی، بی ثباتی نرخ 

ارز است. 
  محمدرضــا فرزیــن در ســی امین همایش 
سیاســت های پولی و ارزی اظهار کرد: سیاست 
تثبیت اقتصادی به معنای این اســت که دولت و 
بانک مرکزی مجموعه سیاســت هایی در حوزه 
تورم، بیکاری، رکورد و غیره را در پیش بگیرند 
تا ثبات اقتصادی به وجود بیاید. در همین زمینه 
هم هدف ما کنترل تورم است.وی افزود: عوامل 
بی ثباتی اقتصادی شامل بی ثباتی نرخ ارز و برای 
کنترل آن باید مداخله کرد تا نوســانات محدود 
شــده و تثبیت اقتصادی محقق شود.رئیس کل 
بانک مرکزی ادامه داد: از عوامل اصلی بی ثباتی 
و تورم، نرخ ارز است که خوشبختانه در روزها و 

هفته گذشته روند نزولی داشته است.

  فرزین ادامه داد: بیش از ۱00 میلیارد دلار ارز 
در کشــورهای مختلف داریم و بعضا مشخص 
نیســت چرا پول ما در آن کشورها مانده است. 
بنابراین باید دست به اقدامی سیاسی و دیپلماتیک 
برای آزادســازی آن بزنیم. البتــه اقدامات برای 
گشایش ارزی و آزادسازی منابع ارزی ایران در 
خارج از کشور جواب داده و به زودی نتایج آن 

را خواهیم دید.
  رییــس کل بانــک مرکزی با اشــاره به تاثیر 
نوســانات ارزی در بی ثباتــی اقتصادی گفت: 
در این راســتا ضرورت مداخلــه دولت و بانک 
مرکزی مطرح می شــود که میزان آن را از سال 
۱38۹ تا ۱40۱ بر اســاس میزان فروش ارز به 
صورت اسکناس و حواله بررسی کردیم. در این 
بازه زمانی بیش از 5۷ میلیارد دلار ارز از سوی 
 بانک مرکزی فروخته شده است.وی اضافه کرد:

 به عنوان مثال در سال ۱3۹۶ میزان فروش ارز 
بیش از ۱8 میلیارد دلار بوده و در سال های گذشته 
کاهش پیدا کرده است اما هر زمان احساس کردیم 
که با مداخله و ورود به بازار غیر رسمی نرخ ارز 

کاهش پیدا می کند، قطعا ورود کردیم.
  به گزارش ایسنا، فرزین با بیان اینکه مرکز مبادله 
ارز و طلا در ســال گذشته برای تامین نیازهای 
واقعی راه اندازی شد، اعلام کرد: در این راستا نرخ 
ارز 28 هزار و 500 تومان را تعریف کردیم که دو 
درصد پایین تر و دو درصد بالاتر این کار را انجام 
دادیم. برخی در آن زمان می گفتند نرخ ارز اعلام 
شده 28 هزار و 500 تومانی را با نوسانات نرخ 
ارز در بازار آزاد تغییر دهیم اما کدام بازار آزاد؟ و 
باید پرسید چرا باید دنباله رو کانال های تلگرامی 
که خارج از کشور تشکیل شدند باشیم و معیشت 

مردم را به بازار آزاد گره بزنیم؟

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد

نوسانات ارزی، عامل اصلی بی ثباتی و تورم
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1- دستگاه نظارت : معاونت مالی و پشتیبانی شرکت سهـــامی برق منطقـــه ای هرمزگان می باشد و شرکتهای متقاضی می توانند 
درخصوص سئوالات فنی خود با تلفن  09173672318) آقای مهندس امین مرادپور( تماس حاصل فرمایند.

3- حداکثـر مهلت بارگذاری و تحویل اسنـاد: بارگذاری محتویات پاکت 1 : ) اسناد ارزیابی کیفی( وپاکت شماره 2) پاکات الف/ب /ج( 
و ارائه پاکت الف )ضمانتنامه شــرکت در فرایند ارجاع کار به دبیرخانه این شرکت( تاساعت 9 صبح روز یکشنبه مورخ1402/04/11و 
زمان بازگشایی پاکات شماره1) ارزیابی کیفی( در ساعت  10 صبح همان روز در دفتر امور تدارکات و قراردادهاي این شرکت می باشد. 

ضمناً تاریخ بازگشایی پاکات شماره 2 در جلسه همان روز تعیین و از طریق سامانه اطلاع رسانی می گردد.
2-به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً 

ترتیب اثر داده نخواهدشد.
3-آگهي ما درسایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/ پروفایل تامین کننده / مناقصه گر«  قابل مشاهده مي باشد.                           

   آگهي تجدید مناقصه عمومي یک مرحله اي بصورت فشرده
» شماره 1402-05 «

شناسه آگهی : 1510165روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان       



روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

بیایید طراوت و شادابي
 را با مصرف آبزیان به روحمان هدیه دهیم

 5 حوادث

   
گروه حوادث// با هوشیاری کارشناسان پلیس فتا استان 
هرمزگان عامل برداشت غیر مجاز اینترنتی از حساب بانکی 

یکی از شهروندان شناسایی و احضارشد.  
   به گزارش خبرنگار دریا، رئیس پلیس فتا استان هرمزگان، 
در تشــریح این خبر گفت: در پی مراجعه و اعلام شکایت 
یکی از شهروندان به پلیس فتا مبنی بر برداشت غیرمجاز 230 
میلیون ریال از حســاب بانکی وی در طول دو هفته گذشته، 
پیگیری موضوع در دســتور کار کارشناسان پلیس فتا قرار 
گرفت.  وی افزود : در بررسی های اولیه کارشناسان پلیس فتا 

مشخص شد که متهم با استفاده از کارت شاکی اقدام به خرید 
جهت ارتقاع بازی آنلاین خود و همچنین خرید ستاره جهت 
کسب امتیاز کرده است.  سرهنگ احسان بهمنی اظهار داشت : 
با انجام اقدامات تکمیلی متهم که فرزند شاکی بود شناسایی و 
به پلیس فتا احضار شد ودر بازجویی های اولیه منکر انجام هر 
گونه عمل مجرمانه ای شد که با دیدن ادله دیجیتال و مستندات 
موجود لب به اعتراف گشوده و معترف شد از رمز کارت بانکی 
والدیــن خود با خبر بوده و اقدام به خرید ســتاره به منظور 
بالا بردن رتبه خودش در بازی های آنلاین کرده اســت.  این 

مسئول انتظامی با هدف پیشگیری از وقوع جرائم مشابه در 
استان به عموم شهروندان و مردم استان توصیه کرد: کارت ها 
و اطلاعات بانکی خود را در محل  های امن و دور از دسترس 
دیگران نگهداری کرده و هنگام انجام هرگونه تراکنش بانکی 
برای حفظ اطلاعــات بانکی خود نهایت توجه و دقت لازم 
داشته باشند و در صورت مواجهه با موارد مشکوک موضوع 
را در کمترین زمان از طریق وب ســایت پلیس فتا به آدرس 
www.cyberpolice.ir بخــش ارتباطات مردمی یا با 

شماره تلفن 0۹۶380 گزارش کنند. 

در امتداد تاریکی

دخترم با همه مخالفت های من، ســرانجام با پسری ازدواج کرد 
 که در فضاهای مجازی با او آشــنا شــده بود و اکنون در حالی 
می گوید »مرا فراموش کنید« که بعد از ماه عسل رمزآلود، دیگر 
او را ندیده ام، اما یقین دارم که در مخمصه ای بزرگ گرفتار شده 

است به طوری که ...
   زن 52 ساله در حالی که بغض غریبی گلویش را می فشرد با بیان 
این که در آســتانه بازنشستگی، غصه ای وحشتناک بر دلم نشسته 
اســت، درباره ماجرای عجیبی که او را به دایره مشاوره و مددکاری 
کلانتری کشانده بود، به کارشــناس اجتماعی مرکز انتظامی گفت: 
همسرم از همان روزهای آغازین زندگی مشترکمان، هیچ مسئولیتی 
را در قبال من و فرزندانم احساس نمی کرد. مردی بی خیال بود که 
گویی هیچ گونه مشکلی در زندگی وجود ندارد، به گونه ای که بار 
غم ها و غصه ها و حتی شــادی های زندگی بر دوش من بود. من 
هم صبح ها سرکار می رفتم و بعدازظهر به امور خانه داری و تربیت 
فرزندانم می پرداختم. با وجود این از زندگی ام راضی بودم؛چرا که 
»محمد« با همه بی خیالی هایش، مردی آرام و موقر بود و مرا اذیت 
نمی کرد. سال ها به همین ترتیب سپری شد و هرکدام از فرزندانم به 
دنبال سرنوشــت خودشان رفتند. این درحالی بود که پسر بزرگم به 
تحصیلات عالی رسید، اما دخترم بعد از پایان مقطع دبیرستان دیگر 
درس و مدرســه را رها کرد و به پرسه زنی در شبکه های اجتماعی 
فضای مجازی پرداخت که سرانجام سرنوشت سیاهش نیز از همین 
شــبکه ها رقم خورد.»ترانه« دختری خوش قلب و مهربان بود، اما 
خیلی زود تحت تاثیر احساسات و عواطف دیگران قرار می گرفت 
به طوری که اگر کسی به او اندکی محبت می کرد دیگر شیفته آن فرد 
می شد و دوست داشت همه عشق و محبت خود را در جامی لبریز 

از مهربانی به او تقدیم کند!
  من هم که در آســتانه بازنشستگی قرار داشتم و تازه می خواستم 
دوران اســتراحت و تفریح را تجربه کنم، همه سعی خود را به کار 
گرفتم تا به دخترم مهارت هــای خانه داری را بیاموزم؛ چرا که در 
طول این ســال ها به دلیل مشغله کاری نتوانسته بودم زیاد در کنار 
آن ها باشــم، اما نمی دانستم دخترم در میان آسیب های اجتماعی 
فضاهای مجازی غرق شده است! خلاصه »ترانه« در شبکه تلگرام با 
پسری که اهل یکی از شهرهای استان هرمزگان بود، به پیامک بازی 
می پرداخت و ارتباط نامتعارف آن ها به گفت وگوهای عاشــقانه 
و ارســال تصاویر شخصی رســیده بود. من هم که تصور می کردم 
 دخترم تنهایی هایش را با جست وجو در شبکه های اجتماعی سپری 
می کند، زیاد حساســیت نشــان نمی دادم و او را به حال خودش 
گذاشــته بودم تا این که فهمیدم دخترم دلباخته پسری شده که فقط 
 تصویر او را در تلگرام دیده اســت. این پیام ها و تماس های تلفنی 
آن ها در نهایت به خواستگاری کشید، ولی از گفته های دخترم چنین 
برمی آمد که او پســری بیکار و لاابالی است که مدام در فضاهای 
مجازی پرسه می زند و هیچ حد و مرزی را در ارتباط با دختران و 
زنان غریبه نمی شناسد، ولی دخترم درحالی مرا تهدید به تعیین وقت 
خواستگاری می کرد که همسرم مانند همیشه خودش را کنار کشیده 
بود و اهمیتی به این مخمصه وحشتناک نمی داد.تهدیدهای دخترم به 
جایی رسید که موضوع فرار از خانه را مطرح کرد و من برای حفظ 
آبروی خانوادگی به ناچار رضایت دادم و همه مراسم از خواستگاری 
تا عقدکنان در طول یک هفته برگزار شد و بعد هم ترانه و »فرداد« 
تصمیم گرفتند به ماه عسل بروند، اما این ماه عسل که فقط چند روز 
بعد از مراسم عقدکنان بازگو شد برایم بسیار رمزآلود بود، با وجود این 
نتوانستم با خواسته آن ها مخالفت کنم و به این ترتیب ترانه و نامزدش 
به منظور گذراندن ماه عسل راهی هرمزگان شدند تا خانواده »فرداد« 
هم عروس خود را ببینند؛ چراکه در مراسم خواستگاری و عقدکنان 
هیچ کدام از نزدیکان او حضور نداشــتند، اما هنوز 3 روز بیشتر از 
ماه عســل آن ها نمی گذشت که دخترم در یک تماس تلفنی با من، 
موضوع عجیبی را مطرح کــرد. او گفت: جهیزیه ام را با کامیون به 
هرمزگان بفرستید، چون ما تصمیم گرفته ایم زندگی مشترکمان را در 
همین جا آغاز کنیم! و از آن روز به بعد دیگر به تلفن هایم پاسخ نداد. 
فقط از طریق بستگانمان فهمیدم که آن ها در شبکه های اجتماعی 
دوست یابی فعالیت دارند.اکنون ۶ ماه از این ماجرا می گذرد و من 
حتی یک بار هم صدای دخترم را نشنیده ام، فقط در پاسخ یکی از 
پیام هایی که برایش فرستادم، نوشته بود »در زندگی من دخالت نکن! 
دیگر پیگیر سرنوشت من نباش! فکر کن من مرده ام و ...«، ولی من 
یقین دارم که او در مخمصه ای سخت گرفتار شده است و او را مجبور 
به نوشتن چنین جملاتی کرده اند! من دخترم را خوب می شناسم! و 

دیگر صدای گریه زن میانسال در اتاق مشاور پیچید ...

ماه عسل رمزآلود! 

تیراندازی با 3 کشته در » مریلند « آمریکا
  مقامات پلیس ایالتی آمریکا اعلام کردند که در پی وقوع حادثه 
تیراندازی در خانه ای در مرکز ایالت »مریلند« در این کشور سه نفر 
کشته و سه نفر دیگر نیز زخمی شدند. یکی از مقامات پلیس ایالتی 
دربــاره جزئیات حادثه گفت: این تیرانــدازی در پی یک اختلاف 
شــخصی رخ داده و هم اکنون هیچ خطری ساکنان منطقه را تهدید 
نمی کند.در همین حال تحقیقات همچنان برای بررسی جزئیات بیشتر 
و علت وقوع این حادثه تیراندازی ادامه دارد.همچنین تاکنون رابطه 
بین افراد درگیر در این حادثه مشخص نشده اما به گفته پلیس ایالتی، 
افراد کشته شده از 20 تا 50 سال سن داشتند.ماموران پلیس ایالتی 
حدود ساعت هشت شب در پی دریافت گزارش هایی مبنی بر وقوع 
تیراندازی به محل حادثه اعزام شدند.گزارش ها همچنین حاکیست 

تاکنون تنها یک مظنون مرتبط با این حادثه دستگیر شده است.
ریزش بخشی از یک بزرگراه در آمریکا در پی حریق خودرو

  آتش سوزی شدید در یک خودرو در زیر بخش مرتفعی از یک 
بزرگراه بین ایالتی در فیلادلفیای آمریکا منجر به فروریختن قسمت 
عظیمی از مسیر این بزرگراه شد. این حادثه احتمالاً عواقب طولانی 
مدتی برای مسافرانی که از این مسیر عبور می کنند، خواهد داشت.

مقامات ایالتی می گویند که گزارشــی در مورد مصدوم شدن افراد 
در این حادثه منتشــر نشده است.یکی از مقامات آتش نشان ایالتی 
درباره جزئیات این حادثه گفت: آتش نشــانان حدود ساعت ۶:30 
صبح در صحنه حادثه حاضر شــده و متوجه آتش سوزی شدید از 
یک یا تعداد بیشتری وسیله نقلیه شدند.گفته می شود که این وسیله 
نقلیه یک کامیون بوده و آتش سوزی تحت کنترل قرار گرفته است.
مقامات آتش نشان ایالتی اعلام کردند که برای شروع برداشتن آوارها 

به تجهیزات ساختمانی سنگین نیاز است.
۱۰کشته در اثر تصادف اتوبوس در استرالیا

  در پی تصادف اتوبوس حامل مهمانان یک مراســم عروسی در 
استرالیا، دست کم ۱0 نفر جان خود را از دست داده اند. این اتوبوس 
در حال منتقل کردن مهمانان از ایالت »نیوساوث ولز«، محل برگزاری 
مراسم عروسی به اقامتگاهشان بوده که در بین راه چپ کرده است.
منابع محلی در عین حال از انتقال 25 سرنشین دیگر این اتوبوس به 
بیمارستان خبر داده اند و می گویند که ممکن است تعداد کشته شدگان 
افزایش یابد.بنابر اعلام پلیس، راننده این اتوبوس که 58 ســال سن 
دارد، بازداشــت و برای بازجویی به اداره پلیس منتقل شده است.
همچنین بنابر گزارش اســکای نیوز، ۱8 مسافر دیگر این اتوبوس 
آســیبی  ندیده اند.یک ســخنگوی پلیس محلی نیز در مصاحبه ای 
با خبرنگاران گفته اســت: اطلاعات کافی در اختیار داریم که نشان 

می دهد راننده، در بروز این حادثه مقصر بوده است.

سه شنبه 23 خرداد 1402

24 ذی القعده 1444

سال بیست و دوم شماره 4183 

حوادث جهان

عامل تیراندازی
 در رفسنجان دستگیر شد

گروه حوادث// فرمانده انتظامی رفسنجان از دستگیری عامل 
وقوع تیراندازی در یکی از محله های این شهرســتان طی 

روزهای اخیر خبر داد. 
  سرهنگ » اکبر نجفی « در تشریح این خبر گفت: به دنبال اعلام 
مرکز پیام فوریت های پلیســی ۱۱0 مبنی بر یک مورد تیراندازی 
در یکی از محله های شــهر بلافاصله ماموران کلانتری ۱2 برای 
بررســی موضوع به محل اعزام شــدند.وی افزود: پس از حضور 
ماموران در محل مشخص شد یکی از شهروندان به دلیل اختلاف 
قبلی با فردی دیگر با یک قبضه سلاح شکاری اقدام به تیراندازی 
ایذایی به ســمت منزل وی و قبل از رسیدن ماموران از محل فرار 
می کند.سرهنگ نجفی ادامه داد: پس از دریافت این گزارش، پلیس 
با انجام کارهای اطلاعاتی توانست عامل تیراندازی را شناسایی و 
در عملیاتی غافلگیرانه وی را دستگیر کند.فرمانده انتظامی شهرستان 
رفسنجان با بیان اینکه در این زمینه یک قبضه سلاح شکاری کشف 
شــد تصریح کرد: متهم به همراه پرونده برای سیر مراحل قانونی 
تحویل مرجع قضایی شد.رفسنجان در ۱00 کیلومتری شمال غرب 

مرکز استان کرمان قرار دارد.

حوادث 

گــروه حــوادث// فرمانــده انتظامی 
 اســتان هرمزگان از شناسایی و توقیف 
5 دستگاه ماشین آلات راهسازی قاچاق 

در شهرستان بندرلنگه خبر داد. 
   سردار علی اکبر جاویدان فرمانده انتظامی 
هرمزگان بیــان داشــت: در اجرای طرح 
مقابله بــا قاچاق کالا و ارز کارشناســان 
بندرلنگه  اقتصادی شهرستان  امنیت  پلیس 
 بــا همــکاری مشــترک پلیــس آگاهی 
این شهرســتان روز گذشــته حین کنترل 
خودرو های وارداتی در گمرک به تعداد 5 
دستگاه خودرو کشنده و لیفتراک مشکوک 
گرفته مشخص شد خودروهای مورد نظر به وی افزود: با بررســی های دقیق صورت شده و موضوع را در دستور کار قرار دادند.   

صورت غیر قانونی و قاچاق وارد شهرستان 
 شــده و قاچاقچیــان قصد انتقــال آنها به 
اســتان های مرکزی را داشته اند.این مقام 
با بیان اینکــه بلافاصله  انتظامی اســتان 
بــا هماهنگــی قضائــی خــودرو های 
 توقیفی به پارکینگ منتقل شــدند، ارزش 
خودرو های قاچاق کشــف شــده را برابر 
اعلام نظر کارشناسان اقتصادی حدود 200 
میلیارد ریال عنوان کرد.به گزارش فارس، 
فرمانده انتظامی استان هرمزگان خاطرنشان 
کرد: در این رابطه یک متهم دستگیر و تلاش 
ماموران برای شناســایی ودستگیری دیگر 

متهمان احتمالی این پرونده ادامه دارد.

توقیف ماشین آلات راهسازی قاچاق در بندر لنگه 

استان سمنان  انتظامی  فرمانده  گروه حوادث// جانشین 
گفت: همدســت زنی که اقدام به قتل همسرش کرده بود 
در کمتر از سه ســاعت از سوی نیروهای پلیس گرمسار 

دستگیر شد. 
   سرهنگ سیدعلی میراحمدی اظهار کرد: در پی تماس تلفنی 
با مرکز ۱۱0 مبنی بر اینکه مردی 40 ساله از پشت بام منزلش 
به پایین سقوط و فوت کرده است، به سرعت کارآگاهان پلیس 
آگاهی برای بررسی موضوع در محل حاضر شدند.وی با اشاره 
به بررســی تخصصی و تحقیقات میدانی پلیس از محل حادثه 
افزود: در همان لحظه های اولیه کارآگاهان متوجه آثار ضرب و 

جرح بر روی سر و بدن متوفی و در این راستا با اظهارات ضد 
و نقیض همســر وی مواجه شدند.به گفته وی، با انتقال همسر 
متوفی به پلیس آگاهی، در بازجویــی فنی کارآگاهان لب به 
اعتراف گشــود و اعلام کرد با همکاری پسر جوان و مجردی 
که به مدت چهار ســال با وی رابطه مخفیانه داشت، نقشه شوم 
قتل و صحنه سازی خودکشی همســرش را کشیدند.جانشین 
فرمانده انتظامی استان سمنان گفت: متهم در ادامه اعتراف های 
خود اظهار کرد در شب حادثه با برنامه ریزی های انجام شده، 
همدســت وی با میله آهنی به ســر متوفی می زند و سپس با 
همکاری یکدیگر وی را از پشــت بام به پایین پرتاب می کنند 

تا بدین وسیله صحنه خودکشی را درست کرده باشند.سرهنگ 
میراحمدی از دستگیری همدســـت همسر متوفی در کمتر از 
سه ســاعت طی یک عملیات ضربتی و غافلگیرانه خبر داد و 
اضافه کرد: متهم در بازجویی تخصصی پلیس با وجود دلایل و 
مدارک، چاره ای جز اعتراف نداشت و به قتل با همدستی همسر 
متوفی اعتراف کرد.جانشین فرمانده انتظامی استان تصریح کرد: 
متهمان با تکمیل پرونده تحویل مراجع قضایی شدند.شهرستان  
گرمسار با حدود ۷۷ هزار و 500 نفر جمعیت بر پایه سرشماری 
عمومی نفوس و مسکن ســال ۱3۹5 در غرب استان سمنان 

قرار دارد.

آگهی تجدید فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
شــهرداری جناح در نظر دارد به موجب موافقتنامه به شماره های مندرج در جدول ذیل نسبت به اجرای پروژه های ذیل از طریق 
تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی مناقصه گران از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 

آدرس www.setadiran.ir  اقدام نماید. 
مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه تداركات الکترونيکی دولت )ستاد( : از تاریخ 1402/3/18 لغایت تاریخ  1402/3/25 ساعت 19. 

آخرین مهلت ارسال و بارگزاری اسناد در سامانه تداركات الکترونيکی دولت)ستاد( :  تاریخ 1402/4/6 ساعت 19.
بازگشایی پيشنهادات : تاریخ 1402/4/7 ساعت 8 صبح .

سایر شرایط: 1- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه به یکی از صورتهای واریز نقدی به شماره حساب 214855932 نزد بانک کشاورزی بنام سپرده 
شهرداری جناح یا ضمانت نامه بانکی معتبر قابل قبول می باشد.

2- برندگان اول، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آن ها به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3 - شهرداری جناح در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است. 4- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده و ناقص ترتیب اثر داده نخواهد شد.

5- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه ذکرگردیده است.

روابط عمومی شهرداری جناح

عنوان پروژه
عملیات اجرایی مشتمل برکف سازی با بتن با مقاومت فشاری 16 مگاپاسکال و ضخامت حداقل 10 سانتیمتر 

جهت ساماندهی بستر مسیل رودخانه پلی شهر جناح
2002092396000014شماره  فراخوان مناقصه در سامانه ستاد :

عملیات اجرایی مشتمل بر جداره سازی و کنگره سازی در بافت تاریخی خیابان پلی شهر جناح
شماره  فراخوان مناقصه در سامانه ستاد :

2002092396000013

 مبلغ تضمین  شرکت 
در مناقصه ) ریال (

500.000.000

250.000.000

مقدارکار

5.036 متر مربع

3.649  متر مربع

مدت انجام 
کار

4 ماه

4 ماه

رشتـه و رتبه

رشته:راه و باند و ابنیه
رتبه : حداقل 5

رشته:راه و باند و ابنیه
رتبه : حداقل 5

شماره طرح

711ح1502001

001ح1704011

برآورد مالی
)میلیون ریال(

10.000

5.000

شناسه آگهی : 1508280

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی نوبت دوم
ساليانه نوبت دوم

 شرکت تعاونی مسکن خانه آفتاب قشم

بدینوسیله به اطلاع میرساند جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 
نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن خانه آفتاب قشم رأس ساعت 
20 روز دوشنبه مورخ 1402/04/05 در محل شهرک آفتاب 
پلاک 126 واقع در بلوار جمهوری اسلامی تشکیل می گردد. 
و  مدیره  هیأت  برای  کاندیداتوری  به  تمایل  اعضائیکه  ضمناً 
بازرسی تعاونی را دارند می توانند حداکثر پنج روز پس از درج 

آگهی نسبت به ثبت نام اقدام نمایند.
دستور جلسه :

به  منتهی  مالی  سال  مدیره،  هیئت  عملکرد  و  فعالیت  گزارش   -1
1398/12/29  و 1399/12/29 و 1400/12/29 و 1401/12/29

2- گزارش بازرسین قانونی برای سال مالی منتهی به 1398/12/29 و 
1399/12/29 و 1400/12/29 و 1401/12/29

3- گزارش حسابرسی مستقل برای سال مالی منتهی به 1398/12/29 
و 1399/12/29 و 1400/12/29 و 1401/12/29

4- تصویب صورتهای مالی سال مالی منتهی به 1398/12/29 و 
1399/12/29 و 1400/12/29 و 1401/12/29

5- انتخاب هیأت مدیره
6- انتخاب بازرسین قانونی شرکت 

تاریخ انتشار آگهی : 1402/03/23 7- تصویب بودجه سال 1402

حميدرضا محمدیان - مدیر عامل

►

►

آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده نوبت دوم

شرکت تعاونی مسکن خانه آفتاب قشم

به اطلاع می رساند جلسه مجمع عمومی  بدینوسیله 
فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن خانه آفتاب 
مورخ 1402/04/05  دوشنبه  روز  راس ساعت 18  قشم 
در محل شهرک آفتاب پلاک 126 واقع در بلوار جمهوری 

اسلامی تشکیل می گردد.
دستور جلسه

* تمدید مدت فعالیت شرکت )ماده 6 اساسنامه(
هيات مدیره شركت ►

آگهی حصروراثت
احتراماً به اســتحضار می رساند خواهان  حامد مرادی فرزند یونس با هویت 
کامل به این شــورا مراجعه نموده واشعار داشتند شــادروان مهدیس مرادی 
فرزند حامد به تاریخ ۱۴۰۲/۳/۷ رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان 
فوت عبارتند از : ۱- مهناز پاک دل فرزند حسین متولد ۱۳۷۶/۶/۷ به ش.ش 
۴۷۰۰۰۶۵۱۶۸ مادر مرحوم .۲- حامد مرادی فرزند یونس متولد ۱۳۷۱/۱۲/۴ 
به ش.ش ۴۷۰۰۰۳۶۳۱۱ پدر مرحوم . و دیگر وارثی ندارد .لطفا ضمن درج در 

روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .
حامد كامران - شورای حل اختلاف شعبه سوم پارسيان   

مفقودی
برگ سبز و کارت خودروی رانا TU 5 رنگ سفید مدل 1395 به 

 163B0233915شماره پلاک 819 ق 18 ایران 94 و شماره موتور
و شماره شاسی NAAU01FE1GT136116 به نام 

سجاد ولی زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

حساب بانکی والدین، قربانی بازی آنلاین فرزند  

دستگیری همدست زنی که اقدام به قتل همسرش کرد

مفقودی
برگ سبز خودروی پژو 405جی ال ایکس آی 1/5  مدل 1384 

رنگ نقره ای به شماره پلاک 829 ق 99 ایران 84 و شماره 
شاسی 14260670 و شماره موتور 12484165226 به نام 
حوا دست افکن مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

تاریخ انتشار آگهی : 1402/03/23 
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24 ذی القعده 1444

سال بیست و دوم شماره 4183 

ویژه   شهرستان  قشم

 در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب
 و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان:
  3۰میلیارد برای اصلاح شبکه برق 
جزایر خلیج فارس اختصاص یافت

  گروه شهرســتان// مدیرعامل شرکت توزیع برق 
هرمزگان با اشــاره به اینکه 30 میلیارد تومان برای 
اصلاح شــبکه برق جزایر خلیج فــارس اختصاص 
یافت، گفت: حــدود 20 میلیارد تومان از ردیف های 
بودجه ســال گذشــته برای برق جزایر جذب شد و 
درحال حاضــر نیز یک پــروژه ۱0 میلیارد تومانی 
در جزایر از محل اعتبارات ســفر رییس جمهور در 
دست اجرا است. محمد کریمی افزود: در حوزه جزایر 
خلیج فارس منابع خوبی برای اصلاح شبکه های برق 
انجام شــد و ۱00 درصد شبکه های برق تنب بزرگ 
و 80 درصد شــبکه های برق تنب بزرگ نیز اصلاح 
شد.وی بیان کرد: شبکه های برق و پست های هوایی 
و زمینی جزیره ابوموسی نیز به طور کامل اصلاح شده 
است و حدود پنج کیلومتر از شبکه های فرسوده این 
جزیره نیز در دست اجرا است که این طرح هم اکنون 
شــروع شــده و حدود 2 هفته آینده تکمیل خواهد 
شــد.مدیرعامل شــرکت توزیع برق هرمزگان اظهار 
کرد: در جزیزه لارک نیز اتفاق خوبی صورت گرفته 
و بنیاد مستضعفان کارهای خوبی در این جزیره انجام 
داده و در حال حاضر مشــغول نصب چهار دستگاه 
مولد یکهزار و ۶۷0 کیلوواتی در این جزیره است که 
تا قبل از پیک تابســتان قول دادند این مولدها وارد 
 مدار شود.کریمی، همچنین بهره برداری و نگهداری از 
شبکه های برق جزایر خلیج فارس را یکی از وظایف 
 این شــرکت دانست و گفت: این اقدام در جزیره های 
تنب بزرگ و تنب کوچک، ابوموسی، هنگام، لارک، 
فارور، قشم و هرمز درحال انجام است.به گزارش ایرنا، 
وی همچنین به طرح هوشمندسازی و رصدپذیری برای 
مشترکان اشاره کرد و گفت: سال گذشته ۱00 دستگاه 
کلید هوشمند در حوزه فشار متوسط در نقاط مختلف 
استان نصب کردیم که قابلیت قطع از راه دور را دارند.

اســتان هرمزگان هم اکنون ۷48 هزار مشترک برق 
دارد که 82 درصد در بخش خانگی هستند؛ بیشترین 
 مصرف )۶۱ و هشــت دهم درصد( برق اســتان در 
اوج پیک در فصل تابســتان مربوط به بخش خانگی 

است.

الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// در جلسه ای 
با حضور استاندار و رییس دادگستری هرمزگان، 
۲۹ فقره سند مالکیت حد نگاری شده مناطق 
آزاد و و ویژه اقتصادی جزیره قشــم به رئیس 
هیات مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد 

قشم تحویل داده شد.
   به گزارش خبرنگار دریا، مهندس مهدی دوستی 
اســتاندار هرمزگان در خصوص تحویل 2۹ فقره 
 ســند مالکیت حد نگاری شــده مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی جزیره قشم به رئیس هیات مدیره و 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم، ضمن تشکر از 
همکاری رئیس کل دادگستری هرمزگان، دادستان 
مرکز استان و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم 
اظهار داشــت: بعضا اختلافات بین دستگاه های 
حاکمیتی وجود دارد که سبب می شود سودجویان 
از این اختلاف و دوگانگی بهره برده و سو استفاده 

کنند. 
  وی افــزود: یکی از ایــن بحث ها بلاتکلیفی و 
دوگانگی مالکیت اراضی جزیره قشم بود، حدود 
۷0 هزار هکتار از اراضی این جزیره بلاتکلیف بود 
که با هم افزایی دستگاه قضایی و دولت سند صادر 
و تحویل منطقه آزاد قشــم شد.استاندار هرمزگان 
گفت: از این دست موارد در سطح استان و کشور 
وجود دارد که می تــوان با هم افزایی و همکاری 
میان دســتگاه قضایی و دولت باقی موارد را نیز 

تعیین تکلیف کرد تا مسائل به نفع مردم حل شود.
مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری هرمزگان نیز 
در ایــن رابطه گفت: با توجه به اینکه مناطق آزاد 
حدود 30 سال که شروع به فعالیت کرده اند یکی 
از مشکلات اساسی این بود که اسناد مالکیت در 
دسترس نداشــتند.وی افزود: خوشبختانه با ورود 
جدی اســتاندار هرمزگان و همکاری دســتگاه 
قضایی و دستگاه  اجرایی اسناد تک برگ دو سوم 
جزیره قشم شــامل 2۹ سند مشتمل بر ۷0 هزار 
هکتار از اراضی جزیره قشم صادر و به مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد قشم تحویل شد. قهرمانی گفت: 
این صدور اسناد از بسیاری از چالش های حقوقی 
جلوگیری خواهد کرد و ســبب دفاع بهتر از بیت 
المال و حفظ اراضی خواهد شــد. گفتنی است با 
صدور این 2۹ فقره ســند، مالکیت 88 میلیون و 

588 هــزار و ۹33 مترمربع از اراضی منطقه آزاد 
و ۶03 میلیون و 3۹0 هــزار و 534 مترمربع از 
منطقه ویژه اقتصادی قشم به نام دولت جمهوری 
اســلامی ایران و به نمایندگی سازمان منطقه آزاد 

قشم تثبیت شد.
  ســند دار شــدن اراضی محدوده منطقه آزاد و 
ویژه اقتصادی قشم از مهمترین موضوعاتی است 
که می تواند برای جامعه محلی و سرمایه گذاران 
مزایای متعددی جهت ارتقا اعتماد عمومی، توسعه 
اجتماعی، اقتصادی، ایجاد امنیت سرمایه گذاری، 
حفاظــت از منابع طبیعی و افزایش ارزش اراضی 
به همراه دارد.اســناد صادر شده از سوی اداره کل 
ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مربوط به بیش 
از ۶۹ هزار هکتار از عرصه جزیره قشم به عنوان 
یکی از قطب های مهم اقتصادی و گردشــگری 

کشور است.
  ابطال اســناد قبلی و صدور اسناد جدید مالکیت 
در جزیره قشم تاثیر مهمی در رونق گرفتن فضای 
تولید و اقتصاد و بهبود فضای کسب و کار در این 
مناطق خواهد داشت.شایان ذکر است، کاداستر یا 
حدنگاری یا محدوده بندی به فهرست نقشه برداری 
ثبتی اطلاق می گردد که دارای ارزش حقوقی است 
و براساس آن ســندهای مالکیت برای اراضی در 
عرصه های مختلف صادر می شود.براســاس این 
گزارش مدیریت زمیــن، مقابله با زمین خواری، 
جلوگیری از فرار مالیاتی و پولشویی، جلوگیری 
از تغییر کاربری ها، پیشگیری از تجاوز به اراضی 
ملی و منابع طبیعی، کاهش شکایات و پرونده های 
قضایی و ایجاد شــفافیت از مزایای عمده اجرای 

کامل قانون جامع حدنگار می باشد.

استاندار هرمزگان خبر داد 

صدور ۲9 فقره سند مالکیت حدنگاری شده قشم پس از 3۰ سال 

خبر

گروه شهرســتان// شهردار قشم 
گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 
بیش از ۲0۲ قلاده سگ بی پناه در 
سطح این شهر جمع آوری و نسبت 

به عقیم سازی آنان اقدام شد. 
  میرداد میردادی افــزود: این اقدام 
در پاســخ به درخواست های پی در 
پی قشموندان و جزیره نشینان مبنی 
بر لزوم جمع آوری سگ  های بدون 
صاحب و بی پناه در ســطح شهر با 
جدیت در دستور کار شهرداری قرار 
گرفت.وی ادامه داد: در سه ماه گذشته 
 از ســال جاری ۱40 قلاده ســگ 
 عقیــم ســازی و ۶2 قلاده ســگ 
جمــع آوری و به مرکــز نگهداری 
و ســاماندهی ایــن حیوانــات در 
حومه شــهر قشم منتقل شــده اند.

شــهردار قشــم توضیح داد: طرح 
 زنــده  گیــری و عقیــم  ســازی 
سگ ها به منظور رفع این مشکل و با 
هدف کنترل جمعیت سگ  های بدون 
صاحب و بی پناه، دستورالعملی است 
که از ســوی سازمان شهرداری ها و 
دهیاری های کشور و در قالب ستاد 

کنترل جمعیت حیوانات ناقل بیماری 
به انســان به شهرداری ها ابلاغ شده 
اســت. میردادی اضافــه کرد: طرح 
کنترل جمعیت ســگ های یادشده 
در این شهرستان مرزی با مشارکت 
موسسه جان پناه آراد قشم از طریق 
عقیم سازی این حیوانات با استفاده 
از داروی بیهوشــی و بــدون درد 
 اجرا می شــود.وی با اشاره به اینکه 
عقیم ســازی هر قلاده سگ بدون 
صاحب از زمــان ورود به جان پناه 
تا زمان خروج حــدود ۱0 میلیون 

ریــال هزینــه نیــاز دارد، این رقم 
 فشار زیادی را به شهرداری تحمیل 
می کنــد، گفت: مطابــق قانون ۱۶ 
دســتگاه مانند دامپزشــکی، شبکه 
بهداشــت، ســازمان منطقه آزاد و 
سازمان های حامی حقوق حیوانات 
و نظایر آن باید در طرح عقیم سازی 
ســگ های بدون صاحب همکاری 
کننــد اما تا این لحظــه ما همچنان 
منتظر حضور این دستگاه های مستقر 
در ایــن جزیره در کنار شــهرداری 
قشــم هستیم.شهردار قشــم اعلام 

کرد: ماهانه هزینه های زیادی برای 
نگهداری سگ های بی پناه و بدون 
صاحب اعم از تامین تغذیه، درمان، 
دارو، واکسن، دســتمزد کارگران و 
دامپزشــک، جراحی و عقیم سازی 
 صرف می شــود و بــا توجه به بالا 
بودن هزینه نیاز است باید مسئولان 
دســتگاه های مختلف و عموم مردم 
در این خصوص مــا را یاری دهند 
که در این صورت سگ های بی پناه 
بیشــتری نیز در جان پناه آراد قشم 

مورد پذیرش قرار خواهند گرفت.
  بــه گزارش ایرنــا، وی با تقدیر از 
مدیرعامل و تنها پرسنل دایمی جان 
پناه آراد قشم اظهار کرد: این پناهگاه 
 مامن ســگ های آســیب دیده و 
بی پناه زیادی اســت کــه در حال 
امداد و درمان هســتند یا به صورت 
رایگان بــه افراد دلســوز و حامی 
ماموریت  واگذار شــدند،  حیوانات 
 اصلی این آسوده گاه حیوانات بدون 
زنده گیری، عقیم ســازی  صاحب 
و فرهنگ سازی همزیستی سالم با 

حیوانات در این جزیره است.

۲۰۲ قلاده سگ بی پناه در قشم جمع آوری و عقیم سازی شدند

  
ن سند مالکیت آگهی فقدا

نظربه اینکه آقای احسان دریانورد فرزند منوچهر بموجب وکالتنامه شماره ۳۲۱۴۷- ۱۳۹۸/۰۴/۲۶ تنظیمی دفتر خانه اسناد رسمی 
۵۸ قشم و به استناد دوبرگ استشهاد شهودگواهی شده در دفتر ۱۲۹ بندرعباس جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول جهت 
موکل خود آقای منوچهر دریانورد فرزند محمد به این اداره مراجعه نموده و مدعی هستند که سند مالکیت پلاک فوق در قشم قطعه 
یک بخش هشت سند مالکیت صادر و تحویل مالک گردیده است که به علت جابجایی مفقود گردیده طبق مشخصات : یک قطعه 
زمین با بنای احداثی نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی ۳۶۱۹ فرعی از ۱۹۳۹ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۱۹۳۹ 
فرعی از اصلی مذکور، قطعه در طبقه و واقع در بخش ۰۸ ناحیه ۰۰ حوزه ثبت ملک قشم استان هرمزگان به مساحت ۶۳۷/۳۵ متر 

مربع به مالکیت منوچهر/ دریانورد فرزند محمد شماره شناسنامه ۵ تاریخ تولد ۱۳۴۶/۰۸/۰۱ صادره از قشم دارای شماره ملی ۳۴۵۹۷۸۶۲۶۴ با جز سهم ۶ 
از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم: ششدانگ با شماره مستند مالکیت ۴۱۸۴ تاریخ ۱۳۸۳/۱۰/۰۷ موضوع سند مالکیت اصلی 
بشماره چاپی ۲۲۳۲۸۲ سری الف سال ۸۲ که در صفحه ۳۴۳ دفتر املاک جلد ۲۹ ذیل شماره ۳۸۸۷ مازاد اصل رهنی شماره ۱۲۶۸۷ مورخ ۱۳۹۰/۰۴/۱۴ 
که بنفع بانک صادرات بندرعباس به مبلغ ۲۸۵۵۰۰۰۰۰۰ به مدت ۱ ثبت گردیده است . لذا به استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب 
یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف 
مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یاسند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در 
صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سند مالکیت یاسند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن 

به متقاضی اقدام خواهد شد. ۱۴۰۲/۱۰۲۶ م/الف - تاریخ انتشار: ۱۴۰۲/۰۳/۲۳
محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
نظربــه اینکه آقای امیر حامد کهرام فرزند مصطفی 
بموجب وکالتنامه شــماره ۱۵۷۶۲- ۱۴۰۲/۰۳/۱۶ 
تنظیمی دفتر خانه اســناد رســمی ۱۱۴۳ تهران و 
به استناد دوبرگ استشــهاد شهود گواهی شده در 
دفتر ۲۴ قشــم جهت دریافت سند مالکیت المثنی 
نوبت اول جهت موکل خود خانم رؤیا علی اکبری 

خانباغی فرزند عباسقلی به این اداره مراجعه نموده و مدعی هستند که سند 
مالکیت پلاک فوق در قشــم قطعه یک بخش هشت سند مالکیت صادر 
و تحویل مالک گردیده اســت که به علــت جابجایی مفقود گردیده طبق 
مشخصات: یک قطعه خانه نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی 
۶۹۰۱ فرعی از ۱۹۳۹ اصلی، مفروز و مجزا شده از ۱ فرعی از اصلی مذکور، 
قطعه در طبقه و واقع در بخش ۰۸ ناحیه ۱ حوزه ثبت ملک قشــم اســتان 
هرمزگان به مساحت ۴۴.۲۵ متر مربع به مالکیت رؤیا / علی اکبری خانباغی 
فرزند عباسقلی شماره شناسنامه ۱۶۰ تاریخ تولد ۱۳۴۸/۰۱/۰۱ دارای شماره 
ملی ۰۰۴۰۸۷۰۹۴۴ با جز ســهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ 
عرصه و اعیان متن ســهم : ششدانگ با شماره مستند مالکیت ۶۹۰۱ تاریخ 
۱۳۹۶/۰۹/۲۷ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چایی ۱۳۲۹۷۳ سری سال 
که در صفحه ۵۰ دفتر املاک جلد ۵۵ ذیل شماره ۷۲۲۱ ثبت گردیده است. 
لذابه استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت 
آگهی و متذکرمی گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام 
داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند 
مالکیت یاسند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت 
عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سند مالکیت 
یاسند معامله رسمی نســبت به صدور سند مالکیت المثنی وتسلیم آن به 
متقاضی اقدام خواهد شد.۱۴۰۲/۱۰۲۷ م/الف  - تاریخ انتشار: ۱۴۰۲/۰۳/۲۳
محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

مفقودی

پروانه کسب تاریخ صدور  1396/11/14 
شماره پروانه کسب 5384/ت پ ک/96 

صنف پوشاک بانوان  آدرس  قشم  مجتمع 
تجاری سیتی سنتر یک طبقه اول لاین پی 2 
پلاک 2107 بنام مهرداد کشاورز کوه جردی 
مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

 حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

 حوزه ثبت ملک قشم

گروه  عباسی  غفوری  زهرا 
قشم  شهردار  شهرستان// 
از اجرای ۹00 مترمربع دیواره 
بافت  محــدوده  در  نگاری 

قدیم این شهر خبر داد.
  به گــزارش خبرنگار دریا، 
دکتر میرداد میردادی شهردار 
قشم با اعلام این خبر افزود: 
این پروژه با اعتبار ۶ میلیارد 
ریال توســط واحد خدمات 
در  قشم  شــهرداری  شهری 
حال انجام اســت. وی گفت: 
قشم شهری با غنای فرهنگی، 
آداب و رســوم و موقعیــت 
خاص توریســتی اســت و 
 بافت قدیم آن دروازه ورودی 
شهر از طریق بندر مسافربری 
شــهید ذاکری است. شهردار 
قشــم اظهار داشــت: نقش 
فرهنگی و هنری دیواره نگاری 
علاوه بــر زیبایــی و جلوه 
بخشیدن بـه فضای شـهری در 
انتقال فرهنگ و سنن مردمان 
 قشم به گردشگران نیز بسیار 

تاثیر گذار خواهد بود.میردادی 
بیان کرد: دیواره نگاری علاوه 
بــر روایت هویــت تاریخی 
شــهر در ایجــاد شــادی و 
نشاط هم اثرگذار است و می 

 تواند دیواره های شــهر را به 
موزه ای دائمــی از فرهنگ، 
و  رســوم  و  آداب   تمــدن، 
قشم  گردشگری  های  جاذبه 

تبدیل کند.

اجرای 900 مترمربع دیواره نگاری در قشم



7سلامت
سه شنبه 23 خرداد 1402

24 ذی القعده 1444

سال بیست و دوم شماره 4183 

رئیــس   // ســلامت   گــروه 
و  تغذیــه  تحقیقــات   مرکــز 
 صنایع غذایی کشور گفت: سرخ کردن 
موجب  بالا  دمــای  در  غذایی   مواد 
آزاد شــدن عوامــل خطرناکی در 
ترکیبات قندی و پروتئینی می شود و 

برای سلامتی بسیار مضر است.
   رئیــس مرکز تحقیقــات تغذیه 
 و صنایــع غذایــی کشــور گفت: 
سرخ کردن مواد غذایی در دمای بالا 
موجب آزاد شدن عوامل خطرناکی 
در ترکیبات قندی و پروتئینی می شود 
و برای ســلامتی بسیار مضر است.
هدایت حسینی به مردم توصیه کرد: 
هرگز از خوردن تکه های ســوخته 
غذا لذت نبرید زیرا معمولاً غذاهای 
ســوخته به دلیل موادی که در آنها 
وجود دارد بســیار خطرناک است و 
بدن ما باید فعل و انفعالات زیادی را 
به کبد تحمیل کند تا این مواد از بدن 
دفع شود.رئیس مرکز تحقیقات تغذیه 
و صنایع غذایی کشور، گفت: وقتی 
به مواد غذایی کــه دارای ترکیبات 
قندی و پروتئینی هستند، دمای بسیار 
بالا داده می شــود، منجر به تغییرات 
مخاطره آمیزی در این مواد می شود؛ 
در واقع ترکیبات پروتئینی و قندی در 
اثــر واکنش هایی مانند واکنش های 
میلارد یا پیرولیز در دمای بالا مانند 
سرخ کردن های بسیار شدید، عوامل 

خطرناکی مانند آکریل آمیدها ایجاد 
می کنند که می تواند سرطان زا باشد.
وی به ته دیگ غذا که ما ایرانی ها به 
آن بسیار علاقه مند هستیم اشاره کرد 
و گفت: دیده می شود هر چه ته دیگ 
غذا سرخ شده تر باشد برایمان لذیذتر 
اســت درحالی که ته دیگ می تواند 
فراموش  نباید  البته  باشد؛  سرطان زا 
کرد که نان برشته با سوخته متفاوت 
است و باید تکه های سوخته را جدا 
کرد.حسینی، ادامه داد: به  طور کلی 
توصیه می شود تا جایی که امکان دارد 
از روش های پخت کُند و آرام مانند 
آب پز کردن و یا بخُارپز کردن استفاده 
کرد تا ترکیبات سمی در حین پخت 
و فرآوری در آن آزاد نشود.بازرس 
انجمن علمی بهداشت و ایمنی مواد 
غذایی ایران هم با اشاره به ضرورت 
جلوگیری از ته دیگ ســیب زمینی 

برشته شــده، گفت: ته دیگ سیب 
زمینی در صورت طبخ نامناســب 
دکتر»بهادر  می شــود.  ســرطان زا 
حاجی محمدی« با اشــاره به این که 
در کشور ما سه نوع ته دیگ لذیذ و 
پرطرفدار وجود دارد، اظهار کرد: این 
سه نوع شامل ته دیگ برنج، ته دیگ 
نان و ته دیگ سیب زمینی است.وی 
با بیان این که ته دیگ ســیب زمینی 
نامناسب می تواند  در صورت طبخ 
ســرطان زا باشد، گفت: هنگامی که 
کربوهیــدارات طی  از  غنی  اغذیه 
زمان مدیــدی در معرض دماهای 
بالای ۱20 درجه سانتی گراد قرار 
می گیرند، سم سرطان زای آکریلامید 
در آن ها تولید می شود.رییس مرکز 
تحقیقات ســلامت و ایمنی غذای 
دانشگاه علوم پزشکی یزد، با اشاره 
به این که سم آکریلامید یکی از عوامل 

ابتلا به ناباروری و ســرطان است، 
افزود: به طور کلی خطر سرطان زایی 
در اثر حرارت بیش از حد همه انواع 
تــه دیگ ها وجــود دارد.وی دلیل 
بیشــتر بودن احتمال خطر سرطان 
ناباروری در ته دیگ سیب زمینی  و 
را ترکیبات موجود در آن دانست و 
بیان کرد: مقدار قندهای پیش ساز سم 
آکریلامید در سیب زمینی بسیار بیشتر 
از برنج یا گندم است.حاجی محمدی 
تصریح کرد: خطر ســرطانزایی و 
نابــاروری در اثر طبخ نامناســب 
ته دیگ سیب زمینی، بیشتر از ته دیگ 
نان یا ته دیگ برنج اســت.وی در 
ادامه با بیان این که هدف از اعلام این 
خبر منع مصرف سیب زمینی نیست، 
گفت: اســتفاده از حرارت ملایم در 
حین طبخ یکــی از ضرورت های 
اجرایی در پخت و پز است و ته دیگی 
مناسب است که قهوه ای رنگ باشد.
بازرس انجمن علمی بهداشت و ایمنی 
مواد غذایی ایران، در پایان با اشاره 
به این که برشته شــدن بیش از حد 
ته دیگ مهمترین عامل خطر است، 
خاطرنشــان کرد: اگر رنگ ته دیگ 
ســیب زمینی طلایی روشن باشد، 
خطری وجود ندارد، اما هر چه رنگ 
ته دیگ ســیب زمینی تیره تر باشد 
احتمال وجود سم آکریلامید بیشتر 

است.

بیش از 60 قلم داروی عامل ناباروری در ته دیگ سیب زمینی
درمان ناباروری تحت پوشش بیمه سلامت 

گروه ســلامت // رئیس هیات 
سلامت  بیمه  ســازمان  مدیره 
ایران، گفت: بیش از 60 قلم داروی 
 درمان ناباروری تحت پوشــش 

بیمه سلامت است. 
   رضــا ســعیدی در خصوص 
پوشش خدمات درمان ناباروری، 
گفت: در بیمه سلامت ایران افزایش 
ناباروری صورت  درمان  پوشش 
گرفت تا تعداد افراد بیشــتری از 
این خدمات بتوانند استفاده کنند، 
به طوری که عنوان شد شرط در 
نظر گرفتن بیمــه برای تمام افراد 
خانواده دارای مادر باردار حذف 
شود. به عبارتی یک خانم باردار 
می تواند به صــورت انفرادی در 
خانواده از بیمه ســلامت بهره مند 
شــود.وی با بیان اینکه حدود 4 
نابارور در کشــور  میلیون زوج 
زندگی می کنند که نیازمند خدمات 
درمان هستند، اظهار کرد: پوششی 
که بیمه سلامت برای این افراد در 
نظر گرفته، ۹0 درصد هزینه های 
درمان ناباروری به صورت تعرفه 
دولتی و عمومــی غیر دولتی در 
مراکز غیر طرف قــرار داد انجام 
می شود، افراد دارای بیمه می توانند 
به صورت مســتقیم از پوشــش 
بیمه ای استفاده کنند؛ در غیر این 
صورت می توانند مدارک خود را 

جهت دریافــت هزینه ارائه کنند.
وی با اشاره به اینکه مراکز درمان 
درخواســت  می توانند  ناباروری 
عقد قرداد با بیمه سلامت را مطرح 
کنند، تصریــح کرد: ۶3 قلم دارو، 
5۶ نوع از آزمایشات و 8 نوع از 
اقدامات مربوط به تصویربرداری 
برای درمان نابــاروری با تعرفه 
دولتی تحت پوشش بیمه سلامت 

است.
   بیمــاران در صورت مراجعه به 
مراکز غیر طــرف قرارداد با بیمه 
سلامت باید هزینه ها را پرداخت 
کنند.بنابر اعــلام روابط عمومی 
پایگاه خبری سازمان بیمه سلامت 
ایران، سعیدی با تاکید بر استفاده 
از نسخه نویســی الکترونیک در 
تجویز داروها و آزمایشات، اظهار 

کرد: امیدواریم که در آینده بتوان 
تعرفه های بخش خصوصی نیز را 

پوشش داد.
  رئیــس هیات مدیره ســازمان 
بیمه ســلامت ایران، گفت: حدود 
۱30 مرکز درمان ناباروری طرف 
بیمه ســلامت هستند  با  قرارداد 
که در ســال گذشــته نزدیک به 
50 هــزار نفر خدمــات مربوط 
به درمــان نابــاروری را در این 
 مراکز دریافت کردند، ضمن اینکه 
بیمه  ســرپایی  خدمــات  برای 
سلامت در ســال گذشته به طور 
تقریبی ۷۷0 میلیارد تومان هزینه 
 داشته است و نزدیک به ۱۶۷ هزار 
 نفر نیــز هزینه هــای مربوط به 
زایمان را از بیمه سلامت دریافت 

کردند./فارس

گروه سلامت // ایجاد عادت ها و رفتارهای سالم 
برای پیشــگیری از بیماری های مزمن در دوران 
کودکی و نوجوانی به مراتب آسان تر و موثرتر از 
تلاش برای تغییر رفتارهای ناسالم در سنین بالاتر 

و دوره بزرگسالی است. 
   وادار کردن فرزندانتان برای تمرین یک ســبک 
زندگی سالم از ســنین پایین، سلامتی آنها را برای 
مدت طولانی تا بزرگســالی تضمین می کند.نکته 
مهمتر اینکه، حفظ ســلامت فرزند صرفا به معنای 
عاری بودن او از بیماری ها نیست بلکه مجموعه ای 
از فاکتورهای مربوط به سلامت جسمی، اجتماعی 
و روانی کودک را شــامل می شود.در ادامه به چند 
توصیه بــرای بهبود وضعیت ســلامت کودکان و 

نوجوانان می پردازیم:
  کنترل وزن و کاهش خطر چاقی

  چاقی کودکان یک مشــکل جدی است. براساس 

آمارهای اخیر در ایالات متحده بیش از ۱2 درصد 
از کودکان دو تا پنج ساله چاق هستند. آموزش به 
کودکان در زمینه حفظ وزن سالم، مفید و ضروری 

است.
   بهبود گزینه های غذایی در مدرسه

  کارشناسان این مرکز می گویند: درصد چاقی برای 
کودکان آمریکایی شــش تا ۱۱ ساله بیش از 20 
درصد و برای نوجوانان ۱2 تا ۱۹ ساله بیش از 2۱ 
درصد است. کودکانی که چاقی و اضافه وزن دارند 
در بزرگسالی نیز در معرض خطر بیشتری برای ابتلا 
به چاقی هســتند. از این مدرسه محیطی ایده آل و 
فرصت اولیه مناسبی برای یادگیری و تمرین تغذیه 

سالم در کودکان است.

   بهبود فرصت های فعالیت بدنی در مدرسه
  بنابر این گزارش، حدود یک چهارم نوجوانان روزانه 
۶0 دقیقــه فعالیت بدنی دارنــد. متخصصان توصیه 
می کنند که مــدارس راه های متعددی را برای فعالیت 
بدنی به دانش آمــوزان ارائه دهند که به آنها در ایجاد 

عادات سالم برای یک عمر، کمک می کند.
   پیشگیری از مصرف دخانیات در بین جوانان

  تقریباً از هر ۱0 بزرگســالی کــه در ایالات متحده 
سیگار می کشند، ۹ نفر قبل از ۱8 سالگی سیگار را 
تجربه کردند. همچنین هر روزه، حدود ۱۶00 جوان 
زیر ۱8 سال نیز اولین سیگار خود را امتحان می کنند 
و حدود 24 نفر از هر ۱00 دانش آموز دبیرستانی در 
این کشور مصرف فعلی برخی از محصولات دخانی 

را گزارش می دهند.
   کمک به کــودکان و نوجوانــان برای مدیریت 

بیماری های مزمن
  حدود دو نفر از هر پنج دانش آموز آمریکایی شش تا 
۱۷ ساله دارای یک بیماری مزمن مانند آسم، دیابت یا 
صرع هستند. مدیریت بیماری های مزمن دانش آموزان 
می تواند برای پرسنل مدرسه یک چالش باشد. تلاش 
هماهنگ شامل اعضای خانواده، گروه های اجتماعی، 
آژانس های خدمات اجتماعی و ارائه دهندگان پزشکی، 
معلمان، پرستاران مدرسه و کارکنان، بسیار مهم است.

* حمایت از یادگیری اجتماعی و عاطفی
  یادگیری اجتماعــی و عاطفی می تواند به کودکان 
و نوجوانان کمک کند تــا مهارت های لازم را برای 

شــناخت و مدیریت احساسات، تعیین و دستیابی به 
اهداف مثبت، قدردانی از دیدگاه های دیگران، برقراری 
و حفظ روابط مثبت و تصمیم گیری مسوولانه توسعه 
دهند. جــو اجتماعی و عاطفی مثبت در مدرســه، 
دانش آموزان را قادر می سازد تا این مهارت ها را در 

خودشان رشد بدهند.
  تشــویق کــودکان و نوجوانان بــرای بهبود 

کیفیت خواب
  خواب به طور فزاینده ای به عنوان یکی از فاکتورهای 
سلامتی شناخته می شــود. کودکانی که خواب کافی 
ندارند بیشتر در معرض خطر چاقی، دیابت نوع دو، 
مشــکلات توجه و رفتار، مشکلات سلامت روان و 
آسیب هستند. به توصیه متخصصان، کودکان شش تا 
۱2 ساله به ۹ تا ۱2 ساعت خواب در شبانه روز نیاز 
دارند. نوجوانان ۱3 تا ۱8 ســاله نیز به هشت تا ۱0 

ساعت خواب در شبانه روز نیاز دارند.

   

چند توصیه برای بهبود سلامت کودکان و نوجوانان

طالع بینی
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فروردین :
آیا در حال مذاکره هســتید؟ اگر این طور است و 
درباره ی بعضی موضوعات با سایر اعضا اختلاف 
نظر دارید، بدانید که این تفاوت ها به احتمال خیلی 
زیاد حل خواهد شــد. به نظر می رسد ایده ای به سرتان بزند که 
در نتیجه ی آن هر دو طرف مذاکره برنده شــوند و حس خوبی 
به آن ها دســت دهد. این مســاله تاثیر بزرگی روی روابط تان 
می گذارد، پس بعید نیســت که روابط تان به تدریج بهتر شوند. 

خلاصه این که از امروزتان لذت ببرید !
  اردیبهشت :

به نظر می رســد که مشکلات کاری باید با کمک 
دیگران حل شود. شاید علت مشکلات این باشد که 
چیزی را به اشتباه متوجه شده اید یا این که منابع را 
درست به کار نگرفته اید. بد نیست با یک مشاور تماس بگیرید. 
ممکن است در زمان مناسب به راه حل درست دست پیدا کنید و 
تحسین دیگران را برانگیزید. بدانید این مشکلات هر چه باشد تا 

ابد که ادامه نخواهد داشت !
  خرداد :

رویاهای عاشقانه و شور و حرارت احساسی در هم 
خواهند آمیخت و امروز را با شما خواهند بود. اگر 
احساس می کنید که می توانید زمانی را به کسی که 
دوســت اش دارید اختصاص دهید، هر طور که شده این کار را 
انجام دهید. اگر هم نمی توانید، پس یک قرار ملاقات برای روز 
دیگری ترتیب دهید. تا آن موقع هم به شما پیشنهاد می شود که 

اوقات تان را به خوشی بگذرانید!
  تیر :

امروز در منزل حســابی سرتان شلوغ است، زیرا 
دوســتان از راه دور بعد از مــدت ها به دیدن تان 
خواهند آمد. احتمــال دارد زمان زیادی را صرف 
منظم کردن منزل کنید، اما یادتان باشد که زیاده روی ممنوع است. 
دوستان تان دارند به دیدن شما می آیند، نه خانه ی شما.می توانید 
محیط را با چند شاخه گل یا وسایل تزیینی دیگر آراسته کنید، 

بعدش هم فقط بنشینید و از روزتان لذت ببرید .
  مرداد :

امروز ممکن اســت از جانب یکی از دوستان تان 
که در نزدیکی های شــما نیست، خبرهای خوبی 
دریافت کنید. شاید این یک خبر شخصی باشد، اما 
به احتمال زیاد درباره ی موضوعی است که مورد علاقه ی هر دو 
نفر شماست. شاید تصمیم بگیرید که خودتان هم دست به تحقیق 
بزنید و وقت تان را تا چند هفته ی آینده در کتابخانه و اینترنت 
بگذرانید. حواس تان باشد که یافته های تان را به دقت ثبت کنید، 

نباید هیچ چیز را از قلم بیندازید .
 شهریور :

امروز ممکن اســت آن دسته از دوستان تان که به 
ماوراء الطبیعه علاقه مندند به دیدن تان بیایند. شاید 
تصمیم بگیرید که موضوعات جالبی را در این زمینه 
برای آن ها شــرح دهید. این کار باعث می شود که افکارتان در 
این حوزه دقیق تر و عمیق تر شود. اما شاید هم مجبور شوید که 
فقط یک شــنونده ی خوب باشید، پس اگر این طور شد تعجب 
نکنید. خیلی مهم است که تا می توانید اطلاعات کسب کنید. اگر 

نمی خواهید چیزی را فراموش کنید بهتر است بنویسید .
 مهر :

امروز سرشــار از انرژی های جسمانی هستید، اما 
مشکل این جاست که نمی توانید خروجی مناسبی 
برای این انرژی ها پیدا کنید. شاید یکی از خواهر 
و برادرهای تان یا یکی از همســایه ها به کمک احتیاج داشته 
باشد، آن وقت می توانید انرژی های خود را روی کمک به آن ها 
معطوف کنید. به این ترتیب هم دوستان تان کمک قابل توجهی 

دریافت می کنند و هم شما تخلیه ی انرژی شده اید .
 آبان :

امروز ممکن اســت در یک مساله ی مالی به شما 
کمک شایان توجهی شود، آن هم از جایی که اصلًا 
انتظارش را ندارید. کســی که او را نمی شناسید به 
ســراغ تان می آید و اطلاعات مفیدی را که دارد ناگهان به شما 
منتقل می کند، به این ترتیب می توانید مشکلات تان را با رویکرد 
جدیــدی حل کنید. انتظار می رود که در پایان روز همه چیز به 

خوبی و خوشی تمام شود.
   آذر :

آیا بــه دنبال اطلاعات خاصی هســتید؟ یکی از 
دوســتان تان این اطلاعــات را در اختیار دارد، 
امــا نمــی داند که شــما به دنبــال چنین چیزی 
هســتید. پس بگذارید همه ی دوستان و آشنایان تان بدانند که 
 اکنون در جستجوی چه چیزی هســتید. کسی که در نهایت به 
کمک تان می آید، شما را شگفت زده خواهد کرد. پس تا آن موقع 

از اوقات تان لذت ببرید .
 دی :

امروز شاید به سرتان بزند که به جای دیگری پرواز 
کنید و بروید. به نظر می رســد که تغییرات شغلی 
در راه باشد. شاید این تغییرات در نگاه اول چندان 
مناسب نباشد، اما بدانید که در طولانی مدت تاثیر مثبت خواهد 
داشــت. منظور از تغییر نوعی ارتقای شغلی است، شاید هم سر 
کار جدیدی بروید. به هر حال در مقابل این تحولات ایستادگی 
نکنید. شاید ترسناک باشد، اما بدانید که این به نفع شماست، پس 

با جریانات فوق همنوا شوید .
  بهمن :

آیا مشکل مالی یا کاری دارید؟ اگر این طور است 
بدانید که امروز یکی از دوستان تان که دور از شما 
زندگی می کند به کمک تان خواهد آمد. شاید کار 
خــاص و قابل توجهی انجام ندهد، اما به احتمال زیاد شــما را 
طوری نصیحت خواهد کرد که بلافاصله راه تان را پیدا می کنید. 
چیزی که دوست تان می گوید در آینده هم به دردتان می خورد. 

آن را جایی یادداشت کنید تا هرگز فراموش تان نشود .
 اسفند : 

امروز ممکن است بتوانید مانعی را که مدت ها جلوی 
پیشرفت کاری تان را گرفته بود از میان بردارید. این راه 
حل آن قدرها کاربردی است که تمایل دارید آن را در هر زمینه ای 
از زندگی تان به کار ببندید. آن قدر از غلبه بر مشکلات تان خرسند 
هستید که تصمیم دارید بروید بیرون و یک جشن حسابی بگیرید .

مسؤولان  وعده های  وجود  //با  ســلامت  گروه 
وزارت بهداشت برای برگزاری آزمون استخدامی 
در اردیبهشــت ماه هنوز خبری از برگزاری این 
آزمون نیست و به نظر می رســد، دلیل تأخیر 
در برگزاری آزمون اســتخدامی ۲5 هزار و ۱00 
نفر نیــروی مورد نیاز ایــن وزارتخانه، اختلاف 
نظر ســازمان برنامه و بودجه با تعداد مجوزهای 

استخدامی است. 
   وزارت بهداشت به عنوان یک دستگاه خدماتی، 
همواره با دو چالش بزرگ مواجه بوده اســت که 
باعث شــده در روند خدمت به مــردم، با موانع و 
مشکلاتی مواجه شود. کمبود منابع مالی و انسانی، 
دو معضل قدیمی وزارت بهداشــت است که هرگز 
به طور کامل، رفع و رجوع نشــده است. به طوری 
که در مقاطعی، شــاهد تزریق بودجه به اندازه نیاز 
وزارتخانه بوده ایــم؛ اما در مقطع دیگر، این تزریق 
بودجــه به گونه ای نبوده که پاســخگوی نیازهای 
حوزه سلامت کشور بوده باشد.در موضوع نیروی 
انســانی نیز، وضعیت وخیم تر از کمبود منابع بوده 
است. به طوری که شاهد اضافه کاری های اجباری 
نیروهای بخش بالین در بیمارستان ها هستیم. با این 
حال، شــرایط وزارت بهداشت در موضوع کمبود 
نیروی انســانی در بخش بالین، بحرانی است. بنابر 
اعلام مدیران حوزه پرستاری، بیمارستان های کشور 
نیازمند حداقل ۱00 هزار نیروی پرستاری هستند تا 
وضعیت به شرایط عادی نزدیک شود. زیرا، آنچه در 
حال حاضر مشاهده می کنیم، کمتر از یک پرستار به 
ازای هر تخت بیمارستانی است.با روی کار آمدن 
دولت سیزدهم موضوع کمبود نیرو و جذب نیروهای 
جدید در وزارت بهداشت در دستور کار قرار گرفت 
و از سال گذشــته که تلاش های وزارت بهداشت 
برای دریافت مجوز برگزاری آزمون  آغاز شد، تا 
امروز که گفته می شــود سازمان امور استخدامی با 
این مجوز موافقت کرده است؛ هنوز به طور قطعی 
مشخص نیســت چه زمانی آزمون استخدامی این 
تعداد نیروی انســانی مورد نیاز وزارت بهداشــت 

برگزار خواهد شــد. زیرا، آن طور که مســؤولان 
وزارت بهداشــت در سال گذشته وعده داده بودند؛ 
قرار بود این آزمون در اردیبهشــت ۱402 برگزار 
شــود. اما، حالا گفته می شود که در روزهای آخر 

خرداد ۱402 این آزمون برگزار می شود.
*  نیاز به صدهزار نیرو داریم

  اواخر سال قبل ســیف الله مرادی،مدیرکل منابع 
انسانی وزارت بهداشت از پیشرفت مطلوب مراحل 
اخذ مجوز استخدامی وزارت بهداشت در سازمان 
اداری و استخدامی کشــور پس از ماه ها جلسات 
مستمر و فشرده کارشناسی خبر داد و گفت: اعلام 
نیاز وزارت بهداشت به سازمان اداری و استخدامی 
برای جــذب حداقل ۱00 هزار نیرو بوده اســت 
کــه امیدواریم بخش زیــادی از آن مورد موافقت 
این ســازمان قرار بگیرد که در همین راســتا پس 
از جلســات اخیری که با حضور وزیر بهداشت و 
رئیس سازمان اداری و اســتخدامی برگزار شد و 
همچنین در بیان کمبود شدید نیرو در نشست اخیر 
ستاد ملی کرونا، موافقت های ضمنی در خصوص 
برگزار آزمون وزارت بهداشت صورت گرفته است. 
وی در ادامه این اعلام نیاز را برای همه رسته های 
نظام سلامت اعم از بهداشت و درمان و غیره عنوان 
کرد و گفت: بازنشســتگی نیروها ازیک  طرف و 
تکمیل و احــداث بیش از 2000 پروژه عمرانی تا 
پایان ســال نیز از طرف دیگر، وزارت بهداشت را 
در کمبود شــدید نیرو برای ارائه حداقل خدمات 
ســلامت به  ویژه در مناطق محروم و کم برخوردار 
قرار داده است.مدیرکل منابع انسانی وزارت بهداشت 
از پیگیری تبدیل وضعیت مدافعان سلامت دوران 
کرونا در چهارچوب طرح ساماندهی کارکنان دولت 
از طریق دســتگاه های ذی ربط و مجلس شورای 
اسلامی به موازات برنامه های دیگر وزارت بهداشت 
برای جبران کمبود نیرو از قبیل بازگشــت به کار 
نیروهای طرحــی دوران کرونا خبر داد و افزود: با 
توجه به کمبود شــدید نیرو در وزارت بهداشت، به 

دنبال این هستیم که بخشی از این کمبود را از طریق 
برگزاری آزمون اســتخدامی و بخشی دیگر را از 
طریق تبدیل وضعیت و مابقی را در صورت امکان 
از بازگشــت به کار نیروهای طرحی دوران کرونا 
تأمین کنیم که همــه این موارد به  موازات یکدیگر 
برنامه  ریزی شده است و قرار نیست از هیچ کدام از 
مواضع مذکور عقب نشینی و صرف نظر کنیم. وی  با 
یادآوری جان فشانی های مدافعان سلامت در دوران 
همه گیری کرونا از موافقت و تلاش وزارت بهداشت 
برای تبدیل وضعیــت این نیروها خبر داد و گفت: 
در جلساتی که با کمیسیون های مربوطه در مجلس 
شورای اسلامی و ســازمان های ذی ربط در دولت 
داشته ایم، پیشنهاد تبدیل وضعیت این نیروها را بارها 
مطرح کرده ایم که با نظر مسئولان مربوطه تصمیم 
بر این شده اســت که این موضوع در قالب طرح 
ســاماندهی کارکنان دولت محقق شود و این یک 
مطالبه به حق برای وزارت بهداشت و همه همکارانی 

است که در آن دوران از جان خود گذشتند.
*  ماجرای اخراج پرستاران از کار!

  از سوی دیگر پس از فروکش کردن پاندمی کرونا 
محمد میرزابیگی رئیس ســازمان نظام پرستاری 
گفته بود که در ایام کرونا مسئولان تعداد زیادی از 
پرستاران را به صورت تمدید طرح، قرارداد موقت 
و شــرکتی جذب کردند، اما با فروکش کردن کرونا 
به تعدیل نیروهای جذب شــده پرداختند. آماری 
که طی هفته گذشته به دســت آوردیم، تعداد این 
عزیزان حدود 5 هزار نیروی پرســتار تعدیل شده 
است که این برخلاف فرموده های رهبری است که 
در روز پرستار فرمودند با پرستاران همانند کارگران 
فصلــی برخورد نکنیم. حداقل بــه ۱00 هزار نفر 
نیروی پرستار نیاز داریم، از این تعداد، 5 هزار نفر 
به نیروی هایی که در دوران بحران خدمت کرده اند 
و در حال حاضر تعدیل شده اند اختصاص یابد که 
کمبود نیرو به نوبه خود آســیب بزرگی به مردم و 

جامعه می زند.

*  گلایه رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
از کمبود نیرو

  همچنین از سوی دیگر حسینعلی شهریاری رئیس 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، نیز اواخر سال 
قبل طی نامــه ای به رئیس جمهور از مشــکلات 
کمبود نیروی انســانی در حوزه سلامت، گلایه کرد. 
در بخشی از نامه رئیس کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس، آمده است: برخی دستگاه ها مانند سازمان 
امور استخدامی و سازمان برنامه و بودجه و بدون در 
نظر گرفتن مصالح کشور و نظام در شرایط موجود و 
بدون استفاده از نظر متخصصین امر و سازمان های 
مردم نهاد قانونی، تصمیمات ناپخته و ناراضی کننده 
می گیرند.شهریاری عنوان داشته است که چطور ۱۷ 
هزار جوان پرســتار و کادر بهداشت و درمان کشور 
و مدافعین ســلامت دهه هفتادی و نزدیک به دهه 
هشتادی ما اعم از آقا و خانم در ایام کرونا در پاسخ 
به استمداد مسئولین وقت؛ مصالح کشور را در حدی 
تشخیص دادند که راضی شدند جانشان را کف دست 
بگیرند و بدون چشم داشــت در ایــام کرونا با ترک 
خانه؛ عزیزان و خانواده خود؛ در بیمارستان ها مستقر 
شوند و با پوشیدن لباس های زجرآور و ماسک های 
محدود کننــده هوا و غذا و…، ظرف دو ســه ماه 
مملکت را از بن بست کرونا در بیاورند و مسؤولین 
وقت هم با دیدن این حرکت بی بدیل تاریخی به همه 
آنها وعده اســتخدام بدهند، اما اکنون که هنوز هم از 
اتمام کرونا اطمینان نداریم با رفتار مسؤولین همین 
دستگاه ها با عدم تشخیص اقتضائات کشور و عدم 
قدرشناسی متقابل، نه تنها استخدام نشوند بلکه در 

این شــرایط اقتصادی و اجتماعی توسط مسؤولین 
فعلی از کار بیکار و خانه نشــین شوند؟! در حالی 
که این عزیزان حتی در پیک های کرونایی جز همان 
حقوق بســیار مختصر سربازی و شرکتی و طرحی، 

هیچ مزایای دیگری هم نداشتند.
* چرا آزمون استخدامی وزارت بهداشت برگزار نمی شود؟

  با این حال با وجود وعده های مســؤولان وزارت 
بهداشــت برای برگــزاری آزمون اســتخدامی در 
اردیبهشــت ماه هنوز خبری از برگزاری این آزمون 
نیست و به نظر می رســد، دلیل تأخیر در برگزاری 
آزمون استخدامی 25 هزار و ۱00 نفر نیروی مورد 
نیاز این وزارتخانه، اختلاف نظر ســازمان برنامه و 
بودجه با تعداد مجوزهای اســتخدامی اســت.گفته 
می شود ســازمان برنامه و بودجه با ۱۷ هزار مجوز 
موافقت کــرده و بودجه مورد نیاز این تعداد نیرو را 
تأمین می کند. در حالی که سازمان امور استخدامی، 
مجوز 25 هزار و ۱00 نفر نیروی انسانی مورد نیاز 
وزارت بهداشت را صادر کرده است. به نظر می رسد 
اختلاف 8 هزار نفری در جذب نیروی انسانی مورد 
نیاز وزارت بهداشت، می تواند با مشکلات عدیده ای 
برای مراکز درمانی دولتی که به شدت از کمبود نیرو 
رنج می برند؛ همراه باشد.حال با وجود تاخیر پیش 
آمده و مشکلات پیش روی مراکز درمانی و کارکنان 
مراکز درمانی باید دید اختلاف وزارت بهداشــت و 
ســازمان برنامه و بودجه چه زمانی حل خواهد شد 
و کادر درمان و پرستاران چه زمانی می توانند برای 
مشــخص شدن وضعیتشــان در آزمون استخدامی 
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گــروه گزارش// به منظــور تبیین طرح 
مردمی کاشــت یک میلیارد درخت در 
با حضور مسئولان  کشــور جلســه ای 
آشنایی  منظور  به  بندر خمیر  شهرستان 
مسئولان این شهرستان با طرح برگزار شد. 
  با حضور مصطفــی مهران پور معاون فنی 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
هرمــزگان، بهنام کریمی معاون سیاســی 
اجتماعــی فرمانداری بندرخمیر، حســن 
کشــت گر رئیــس اداره منابــع طبیعی و 
آبخیزداری بندرخمیــر و جمعی از مدیران 
و مسئولان شهرســتان بندر خمیر نشست 
توجیهی طرح مردمی کاشــت یک میلیارد 
نهال در این شهرستان برگزار شد. معاون فنی 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
هرمزگان گفت: از جمله مشکلاتی که محیط 

زیست جهانی را با چالش جدی مواجه کرده 
است تخریب منابع طبیعی و در راس آن قطع 
درختان می باشد. مصطفی مهران پور افزود: 
افزایش آلاینده ها، فرســایش خاک، رانش 
زمین، خالی شدن سفره های آب زیرزمینی، 
افزایش ســیلاب های مخرب و گرمایش 
جهانی از جمله اثرات ناشی از تخریب منابع 
طبیعی در سطح جهان می باشد. مهران پور 
عنوان کرد: در همین ارتباط اکثر کشــورها 
به منظور افزایش سرانه فضای سبز جهانی 
و کاهش آلاینده های محیط زیست اقدام به 
کاشت درختان در سطح وسیعی نموده اند. 
وی بیان کرد: ایران نیز مانند سایر کشورها 
با راه اندازی طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت با چهار هدف اصلی درصدد احیای 
منابع طبیعی تخریب شــده برآمده اســت. 
مهران پور عنوان کرد: احیا و توسعه جنگل، 
زراعت چوب، توسعه پوشش گیاهی مناطق 

مرتعی و بیابانی و توسعه فضای سبز برنامه 
اجرایی طرح مردمی کاشــت یک میلیارد 
درخت می باشد.وی گفت: تعهد تولید نهال 
در استان در ســال جاری شش میلیون و 
پانصد اصله نهال می باشد که به دو صورت 
بخش دولتی و بخش غیردولتی تولید خواهد 
شد. این مسئول خاطرنشان کرد: یک میلیون 
و 500 هزار اصله نهال توسط بخش دولتی و 
پنج میلیون نهال توسط صنایع، معادن، خیرین 
و جوامع محلی در استان تولید خواهد شد. 
مهران پور ادامه داد: تقویت پوشش گیاهی، 
ترسیب کربن و جلوگیری از انتشار گازهای 
گلخانــه ای، مقابله بــا بیابان زایی و تثبیت 
ماســه های روان و جلوگیری از پدیده گرد 
 و غبــار، توســعه جنگل، فضای ســبز و 
بوستان های روستایی، توسعه زراعت چوب 
برای تامین بخشی از نیازهای چوبی کشور از 
جمله اهداف اجرای این طرح می باشد. وی 
راهبردی  سیاست های  از جمله  اضافه کرد: 
اجرای این طــرح می توان به کاهش میزان 
فرســایش خاک، کنترل روان آب ها و تولید 
رســوب پیشــگیری از وقوع سیلاب های 
ویرانگر، حفظ تنوع زیستی و تامین امنیت 
غذایی و زیســتی، حفاظــت و حمایت از 
ذخیره گاه های منابــع طبیعی، جنگل های 

طبیعی و گونه های کمیــاب و منحصر به 
فرد، جلب مشارکت مردمی و جوامع محلی، 
استفاده حداکثری از منابع و امکانات دولتی و 
بخش غیردولتی، تامین بخشی از نیاز چوبی 
استان و کشور از طریق توسعه زراعت چوب، 
احیا و بازسازی سطوح تخریب شده اشاره 
کرد. مهران پور گفت: طرح مردمی کاشــت 
یک میلیارد درخت طی چهار سال و از سال 
جاری آغاز می شود و سالانه 250 میلیون 
اصله نهال در کشــور تولید و کاشته خواهد 
شد. وی خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب 
در اسفند سال گذشته اجرای این طرح را با 
کشت سه نهال آغاز کردند که نشان از توجه 
 ایشــان به موضوع درخت و منابع طبیعی 
می باشد. معاون فنی اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری هرمزگان ادامه داد: کاشت سه 
نهال توسط رهبر انقلاب این پیام را دربردارد 
که اگر هر ایرانی در سال سه درخت بکارد، 
طی 4 سال به هدف کاشت یک میلیارد نهال 
در کشور دســت خواهیم یافت. وی گفت: 
سه تا چهار دهه قبل شرایط محیطی کشور 
مناســب بود اما تغییرات اقلیمی، فرسایش 
خاک، عوامل طبیعی و انســانی باعث شده 
است که شرایط منابع طبیعی کشور مناسب 
نباشد.این مسئول بیان کرد: بحث های زیست 
محیطی مرز نمی شناسد و آثار نامطلوب آن 
همه کشــورها را می تواند درگیر نماید. در 
ادامه معاون سیاسی و اجتماعی فرمانداری 
بندرخمیــر گفت: مســئولان شهرســتان 
بندرخمیر بــرای اجرای موفق این طرح در 
این شهرستان همدل و مشتاق هستند. بهنام 
کریمی افزود: برای اجرای موفق این طرح 
نیازمند مشارکت مردمی هستیم و باید تلاش 
شود که مردم نیز در این مهم مشارکت فعال 
داشته باشــند. کریمی اظهار داشت: کاشت 
نهــال و درخت ثواب بســیار زیادی دارد 
و حتی آثار آن پس از مرگ نیز به انســان 
می رسد به همین دلیل باید تلاش شود که با 
اطلاع رسانی بسیار خوبی که صورت خواهد 
گرفت همکاری و همراهی حداکثری مردم 

را برای اجرای موفق این طرح داشته باشیم. 
وی بیان کرد: شهرستان بندرخمیر به لحاظ 
پوشش گیاهی فقیر است که با اجرای موفق 
این طرح می توان این ضعف را پوشش داد. 
کریمی عنوان کرد: شرایط آب و هوایی این 
شهرستان نیز باعث شــده است که از نظر 
پوشش گیاهی شهرســتان بندرخمیر فقیر 
باشد. وی اظهارداشت: دهیاران، شوراها و 
شهرداران شهرستان بندرخمیر باید کارهای 
جدید و موفقیــت انجام دهند تا بتوانید در 
اجرای طرح مردمی کاشت یک میلیارد نهال 
به خوبی عمل نماییــم و مراتع و فضاهای 
ســبز و جنگلی شهرســتان افزایش یابد. 
کریمی گفت: باید اهمیت اجرای این طرح 
به خوبی درک شــده و به همه مردم منتقل 
شود تا در اجرای طرح موفق باشیم. معاون 
فرماندار بندرخمیر خاطرنشان کرد: صنایع و 
معادنی که در شهرستان فعالیت دارند باید 
برای اجرای موفق این طرح پیشگام باشند و 
مسئولیت خود را در این کار انجام دهند. در 
ادامه رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرســتان بندرخمیر گفت: ســهمیه سال 
جاری شهرستان بندرخمیر کاشت ۶50هزار 
اصله نهال می باشد. حسن کشت گر افزود: 
بندرخمیر  نهالســتان در شهرســتان  سه 
فعالیت دارند که ظرفیــت تولید آنها بیش 
از یک میلیون نهال اســت که می تواند نیاز 
نهال این شهرستان را تامین نماید. کشت گر 
خاطرنشان کرد: برای اجرای موفق این طرح 
نیاز است که هم ادارات مختلف و هم مردم 
مشارکت خوبی داشــته باشند. وی گفت: 
منابع طبیعی و فضای ســبز متعلق به همه 
مردم اســت و برای اینکه بتوانیم در اجرای 
این طرح موفق باشیم نیاز است که فرهنگ 
ســازی خوبی در بین مردم صورت گیرد. 
کشت گر خاطرنشــان کرد: هر طرحی که 
مردم در آن مشارکت داشته اند توانسته است 
موفق شــود و برای اینکه بتوانیم مشارکت 
مــردم را جلب نماییم باید اطلاع رســانی 
خوبی صــورت گیرد. وی ادامــه داد: اگر 

 در اجرای این طرح آگاه ســازی مردمی به 
خوبی صورت گیرد، مردم خود مشــتاق و 
مشارکت کننده در اجرای این طرح خواهند 
بود. در ادامه رئیس مجمع خیرین منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان هرمزگان گفت: در حال 
حاضر کره زمین نیازمند توجه ویژه از سوی 
انسان ها می باشد. علاءالدین عزیزی افزود: 
در حال حاضر دی اکسید کربن و گازهای 
 گلخانه ای مانند پتویــی دور کره زمین را 
فرا گرفته اند و نیاز اســت که با استفاده از 
انرژی های پاک و کاشت درختان به زمین 
اظهارداشــت: همه  نماییم. عزیزی  کمک 
ما تاکنون بر روی زمیــن زندگی کرده ایم 
و باید این زندگــی ادامه پیدا کند به همین 
دلیل نیاز اســت که به زمین توجه بیشتری 
صورت گیرد. وی ادامــه داد: تنها ادارات 
منابع طبیعی و جهاد کشــاورزی به کاشت 
درخــت نباید بپردازند بلکه باید کاشــت 
درخــت و درختکاری بــه یک فرهنگ 
عمومی تبدیل شود. عزیزی گفت: همه مردم 
باید این دغدغه را داشته باشند که اگر یک 
درخــت از بین برود تمام زمین از بین رفته 
است به همین دلیل باید در کاشت درخت 
و نگهداری از درختان کوشــا باشیم. وی 
خاطرنشــان کرد: برای کاشت یک میلیارد 
درخت در کشور با توجه به کمبود زمین و 
مشــکلات کم آبی که در کشور وجود دارد 
باید راهکارهای مناسبی پیدا شود تا بتوان 
این طرح را به خوبی به پیش ببریم. عزیزی 
گفت: در اســتان هرمزگان مناطق مستعد 
برای انجام کارهای آبخیزداری وجود دارد 
که می توان از منابع آبی که تولید می شود 
در این طرح نیز استفاده کرد وی بیان کرد: 
مشارکت مردمی می تواند برای اجرای این 
طرح معجزه کند و کار را به پیش ببرد و اگر 
با دغدغه و عشق این کار را دنبال کنیم قطعاً 
به نتایج بسیار خوبی دست پیدا خواهیم کرد.

در پایان جلسه، مدیران و مسئولان ادارت و 
نهادهای مختلف نظرات و دیدگاه های خود 

را درباره این طرح بیان کردند. 

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان: 

شش و نیم میلیون اصله نهال امسال در استان تولید می شود

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com

امام جمعه بندرخمیر: 

طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت ، پویش بسیار خوب و مبارکی است

گروه گزارش// به منظور تبیین طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت در کشــور مصطفی مهران پور 
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
هرمزگان به همراه حسن کشت گر رئیس اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان بندرخمیر با شعیب 
صالحی امام جمعه شهرســتان بندرخمیر دیدار و 

گفتگو کردند. 
   امام جمعه شهرســتان بندرخمیر در این دیدار گفت: 
کاشــت درخت یکی از ســنت های حسنه ای است که 
خداوند در قرآن بر آن تاکید کرده است. حجت الاسلام 
شــعب صالحی افزود: طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت در کشور پویش بسیار خوب و مبارکی است که 
باید زودتر آغاز می شد. حجت الاسلام صالحی عنوان کرد: 
اگر قرار است در یک کار بزرگ نتیجه بگیریم باید مردم 
در آن کار مشارکت داشته باشند و لازمه مشارکت مردم 
نیز این اســت که بتوانیم آن کار را فرهنگ سازی کنیم. 
وی خاطرنشــان کرد: این طرح باید به مردم معرفی و 
مســیر کار آن شرح داده شــود تا بتوان نتایج مطلوبی 
کسب کرد. امام جمعه بندرخمیر اظهارداشت: از ابتدای 
انقلاب اســلامی تاکنون هر کاری که با پشتوانه مردمی 
انجام شده است توانسته اســت به موفقیت دست پیدا 
کند. این مسئول خاطرنشان کرد: به همین دلیل ضرورت 
دارد که این موضوع به مردم توضیح داده شود تا به یک 
فرهنگ عمومی تبدیل شود و همه دستگاه های اجرایی 
نیز باید خود را مکلف دانســته و در این کار مشارکت 
نمایند. وی بیان کرد: باید فرهنگ مراقبت از درخت که 
تاکنون به آن کمتر پرداخته شده است بیشتر رواج پیدا کند 

 و مردم بدانند که از یک درخت چگونه استفاده نمایند. 
حجت الاســلام صالحی گفت: موضوع درخت و عدم 
قطع درخت موضوعی است که تاکنون رهبر معظم انقلاب 
بارها بر آن تاکید و نسبت به مخاطرات آن هشدار داده 
بودند که مهمترین خطر آن به حیات بشری مربوط است. 
امام جمعه بندرخمیر عنوان کرد: در حال حاضر مسئله 
درخت و درختکاری در شهرستان بندرخمیر بسیار مهم 
و جدی است  باید اقدامات اساسی در این زمینه صورت 
گیرد. وی ادامه داد: همان گونه که فرزندآوری و افزایش 
جمعیت برای جامعه ما بســیار مهم است به طبیعت نیز 
باید همین گونه پرداخــت و اقدامات لازم و فوری در 
این زمینه صورت گیرد و ما نیز وظیفه شرعی و اخلاقی 
داریم در این زمینه مشــارکت نماییم. حجت الاســلام 
صالحی خاطرنشان کرد: در بندر خمیر به دلیل شرایط آب 
و هوایی خاصی که دارد باید از درختان مناسب منطقه 
استفاده شود. در ادامه معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان هرمزگان گفت درخت و درختکاری 
در دین اسلام سبقه دینی و قرآنی دارد. مصطفی مهران پور 
اظهارداشت: هر آنچه از جهان ابدی خداوند در قرآن به 
آن اشــاره کرده است با درخت و زیبایی آراسته است. 
مهران پور بیان کرد: برخی از اهداف اجرای طرح مردمی 
کاشــت یک میلیارد درخت در کشور ارتقای فرهنگ 
منابع طبیعی و تبدیل آن به فرهنگ و معارف عمومی، 
جلب حمایت و مشــارکت مردم در اجرای طرح های 
مشابه، تغییر پوشش گیاهی، ترسیب کربن و جلوگیری 
از انتشار گازهای گلخانه ای می باشد. وی عنوان کرد: 
اعمال مدیریت علمی و برگرفته از دانش بومی در اجرای 
موفق طرح، افزایش سرانه جنگل و فضای سبز استان 
به منظور ایجاد محیط زیســت پاک و مناطق تفریحی 

و تفرجــی برای گذراندن اوقــات فراغت عموم مردم، 
توسعه فضای ســبز و پوشش گیاهی با هدف دستیابی 
به استانداردهای ملی و جهانی و کاهش انتشار گازهای 
گلخانه ای و مقابله با تغییــرات اقلیمی و بیابان زایی از 
جمله استراتژی ها و سیاســت های راهبردی اجرای 
طرح می باشــد. مهران پور گفت: این طرح که به مدت 
4 سال انجام می شود در آن یک میلیارد درخت کاشته 
 خواهد شــد که سالانه سیاســت گذاری شده است که 
250 میلیون اصله نهال در کشور کاشته شود. وی ادامه 
داد: سهمیه استان هرمزگان برای سال جاری شش میلیون 
و پانصد هزار اصله نهال می باشد که سه میلیون آن، نهال 
حرا و ســه میلیون و پانصد هزار اصله، نهال گونه های 
دیگر می باشــد. وی خاطرنشان کرد: برای اجرایی این 
طرح در اســتان حرکت های جهادگونه آغاز شده است 
و شهرســتان بندرخمیر نیز در این زمینه پیشرو بوده و 
کارهای خوبی انجام داده اســت. وی با بیان اینکه ائمه 
جمعه و جماعت می توانند یاریگر سازمان منابع طبیعی 
برای اجرای این طرح باشند گفت ائمه جمعه و جماعت 
به دلیل ارتباط نزدیکی که با مردم دارند می تواند ما را 
در پیشبرد اهداف این طرح کمک نمایند. در ادامه رئیس 
اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان بندرخمیر 
گفت: سهمیه سال جاری شهرستان بندرخمیر در طرح 
مردمی کاشت یک میلیارد درخت۶50 هزار اصله نهال 
می باشد. حسن کشت گر افزود: از این تعداد ۱50 هزار 
 اصله نهال حرا و 500 هــزار اصله انواع دیگر نهال ها 
می باشد. کشت گر در پایان گفت: در شهرستان بندرخمیر 
سه نهالستان فعالیت می کند که می توانند ظرفیت آنها را 
به بیش از یک میلیون اصله نهال در سال رساند و از این 

طریق نیاز نهال شهرستان را پوشش داد.

گروه گزارش// به منظور تبیین طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت در کشور مصطفی مهران پور 
معاون فنــی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان هرمزگان به همراه حسن کشت گر رئیس اداره 
منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان بندرخمیر با 
شیخ سیدعبدالجلیل قتالی امام جمعه اهل سنت 

شهرستان بندرخمیر دیدار و گفتگو کردند. 
   امام جمعه اهل ســنت شهرستان بندرخمیر در این 
دیدار گفت: یکی از بهترین نعمت های خداوند طبیعت 
و منابع طبیعی اســت که ما قدر آن را نمی دانیم و به 
راحتی از کنار آن عبور می کنیم. شیخ سیدعبدالجلیل 
قتالــی افزود: ما زمانی که به طبیعت می رویم باید در 
آن تفکر کنیم از آن به خوبی اســتفاده نمایید. شیخ 
قتالی بیان کرد: خداوند متناسب با طبیعت هر منطقه 
جانوران و درختان مناســب آن آفریده است که این 
نشان از قدرت و تدبیر خداوند است. وی عنوان کرد: 
متاسفانه صدمات زیادی به منابع طبیعی طی سالیان 
اخیر وارد شــده اســت و برای رفع آن و جبران این 
خسارت ها اقدامات مناسبی صورت نگرفته است که 
این ضررها و زیان ها به خود انسان برمی گردد. شیخ 
قتالی اظهارداشــت: اجرای طرح مردمی کاش یک 
میلیارد درخت در کشور طرح بسیار خوبی است که 
می تواند باعث تقویت و جبران خسارت های وارد شده 
به طبیعت باشد. وی گفت: چیزی که در این زمینه مهم 

است این اســت که این طرح با مطالعه دقیق، اجرا و 
به پیش برود. شــیخ قتالی عنوان کرد: درختان بسیار 
خوبی در مناطق مختلف کشور از جمله در شهرستان 
بندر خمیــر وجود دارد که مــی تواند تقویت کننده 
منابع طبیعی باشــد و در این شهرستان باید درختان 
مناسب منطقه و بومی این شهرستان کاشته شود. وی 
خاطرنشــان کرد: باید از کاشت درختان غیر بومی و 
مهاجم در شهرستان بندرخمیر جلوگیری شود. امام 
جمعه اهل سنت بندرخمیر بیان کرد: شهرستان بندر 
خمیر به دلیل کم آب بودن نیازمند درختانی است که 
بتوانند با شــرایط آب و هوایی این منطقه رشد کنند 
و در شهرســتان درختان زیادی را از دست داده ایم 
و باید تلاش شــود که جایگزین آن، درختان خوبی 
کاشته شود.در ادامه معاون فنی اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری اســتان هرمزگان گفت: در دین اسلام 
بر کاشــت درخت و رشد و پرورش آن تاکید زیادی 
شده است. مصطفی مهران پور افزود: درختکاری یکی 
از موضوعات جدایی ناپذیر از دین اســلام است که 
هم در قرآن و هم توســط پیامبر به آن تاکید زیادی 
شده است. مهران پور اظهارداشت: طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت در کشــور به این دلیل است که 
 طی دهه های اخیر منابع طبیعی و ذخایر آبی کشور 
دچار خســارت های بسیار زیادی شده است که این 
خسارت ها هم به صورت طبیعی و هم توسط انسان 
به آن وارد شــده است. وی گفت: از جمله افرادی که 
در اشــاعه فرهنگ درخت و درختکاری می تواند 

یاریگر ما باشد، شخصیت های دینی در کشور هستند. 
این مســئول ادامه داد: ائمه جمعه و جماعت به دلیل 
ارتباطی که با مردم دارند می توانند در فرهنگ سازی 
این کار در بین مردم بسیار موثر باشند. وی خاطرنشان 
کرد: سهمیه استان هرمزگان برای سال جاری شش و 
نیم میلیون اصله نهال می باشد که کار تولید نهال در 
استان با سرعت در حال انجام است. مهران پور اضافه 
کرد: سه میلیون از این نهال ها، نهال حرا و سه میلیون 
و پانصد اصله، انواع نهال های دیگر می باشــد که در 
اســتان کشت خواهد شد. رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری شهرستان بندرخمیر نیز در این دیدار گفت: 
 هر طرحی که قرار اســت اجرا شــود باید به خوبی 
اطلاع رسانی شده تا مردم آگاهی خوبی نسبت به آن 
پیدا کنند. حسن کشت گر افزود: آگاهی دادن به مردم 
از طریق افرادی که با مردم در ارتباط هســتند بسیار 
بهتر و موثرتر انجام می شود. کشت گر بیان کرد: ائمه 
جمعه و جماعت به دلیل ارتباط بیشــتری که با مردم 
دارند می توانند در زمینه فرهنگ سازی یاریگر ادارات 
 و نهادهای مختلف باشــند. وی گفت در شهرستان 
بندر خمیر ۶50 هزار اصله نهال در سال جاری کاشته 
می شــود که ۱50 هزاراصله، نهال حرا و 500 هزار 
اصله نهال های دیگر، انواع درختان بومی و مناســب 
شهرستان بندرخمیر است. کشت گر در پایان عنوان کرد: 
در شهرستان بندرخمیر سه نهالستان با ظرفیت بیش از 
یک میلیون نهال در ســال در حال فعالیت هستند تا 

بتوانیم نهال مورد نیاز شهرستان را تهیه نماییم. 
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